
Zápis z 2. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 21. prosince 2020 

 
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) bylo zahájeno dne 21. 12. 2020 
v 10:05 hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouc, Hynaisova 
10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 51 členů zastupitelstva kraje, 4 členové byli 
nepřítomni. 
 
Z účasti na zasedání byli omluveni: Ing. Jaroslav Horák, JUDr. Vladimír Lichnovský, 
Ing. Tomáš Müller a Ing. Petr Vrána. 
 
Zasedání ZOK se krátce neúčastnil Ing. Radim Fiala (11:25 – 13:10 hod.). 
 
V průběhu ZOK zasedání opustili: Ing. Michal Obrusník (odchod 11:50 hod.), 
Mgr. František Jura (odchod 14:20 hod.), Irena Blažková (odchod 14:40 hod.) 
a Zdeněk Šestořád (odchod 14:40 hod.). 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje (OK) Ing. Josef Suchánek. 
 
 
 

1. Zahájení, složení slibu členy zastupitelstva, změna ve složení 
Zastupitelstva Olomouckého kraje 

 
Ing. Suchánek zahájil zasedání zastupitelstva. Informoval, že v úvodu zasedání bude 
složen slib zastupitele Ing. Radima Fialy, který se omluvil z ustavujícího zasedání, a 
proto složí slib na dnešním zasedání. Poté slib složí nová členka zastupitelstva Mgr. 
Marta Husičková, která se ujímá funkce po Mgr. Procházkovi, který rezignoval na post 
krajského zastupitele. Upřesnil, že tuto informaci členové ZOK obdrželi formou 
písemného materiálu, který bude později formálně odhlasován. 
Požádal Ing. Niče, vedoucího kanceláře hejtmana, o přečtení znění slibu. 
 
Znění slibu přednesl Ing. Niče: „Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a 
svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu kraje a jeho občanů a řídit 
se Ústavou a zákony České republiky“. 
 
Ing. Suchánek jednotlivě vyzval zastupitele Ing. Fialu a Mgr. Husičkovu, aby 
předstoupili před zastupitelstvo a pronesením slova „slibuji“ složili slib. Složení slibu 
zde v sále potvrdí svým podpisem. 
 
Proběhlo složení slibu zastupitelů Ing. Fialy a Mgr. Husičkové. 
 
Ing. Suchánek na úvod připomněl, že v souladu s platným Jednacím řádem ZOK je 
ze zasedání zajištěn on-line přenos a pořizován audiovizuální záznam pro zveřejnění 
na webových stránkách kraje. Také je pořizován zvukový záznam pro účely zápisu ze 
zasedání. 
Upozornil přítomné, že v audiovizuálním záznamu budou anonymizovány případné 
osobní údaje a citlivé údaje třetích osob, které při jednání zastupitelstva zaznějí při 
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projednávání jednotlivých bodů. Tato automatická anonymizace se nevztahuje na 
osobní údaje členů zastupitelstva či jiných úředních osob, ani osob z řad veřejnosti, 
které aktivně na zastupitelstvu vystupují. Přítomné osoby mají právo na námitku proti 
takovému zpracování osobních údajů. Námitka bude zaznamenána do zápisu 
a v případě uznání námitky bude před zveřejněním záznamu daná část záznamu 
upravena. Vše proběhne dle platného Jednacího řádu ZOK, který je k dispozici na 
webových stránkách kraje a také u prezence zasedání. 
 
Konstatoval, že dle prezenční listiny je dnešnímu jednání přítomno 51 členů 
zastupitelstva, omluveni 4. Pro přesnou informaci o počtu přítomných zde v sále byla 
provedena prezence pomocí hlasovacího systému – cvičným hlasováním (Hlasování 
č. 1 a 2). Je tedy přihlášeno a přítomno 51 členů ZOK. Jednání je tak přítomna 
nadpoloviční většina všech členů ZOK a je možné pokračovat v jednání. 
 
Připomněl, že členové zastupitelstva se mohou hlásit o slovo v průběhu zasedání 
pomocí hlasovacího zařízení (v případě poruchy zvednutím ruky). Ke slovu je možno 
se přihlásit do ukončení diskuze. 
 
Dále Ing. Suchánek informoval, že je potřeba sdělit několik informací k organizačně-
technickým záležitostem dnešního zasedání: 
 

 S ohledem na nutná opatření někteří členové ZOK nemají k dispozici pracovní 
plochu – návrhy na úpravy, změny a doplnění usnesení navrženého v materiálu 
nemusí předkládat písemně na formuláři, jak je uvedeno v Jednacím řádu ZOK 
(článek 7 odst. 4), ale mohou návrh zaslat ze svého tabletu elektronicky na 
adresu organizacni@olkraj.cz – návrh může být bezprostředně promítnutý 
všem na obrazovku. Nebo mohou sejít dolů a svůj návrh přednést na mikrofon. 
Požádal taktéž všechny kolegy z horních míst, aby po přihlášení do diskuze, a 
výzvě předsedajícího, sešli dolů k řečnickému pultu. 

 Další úprava organizačně-technických podmínek se týká oddělení členů 
zastupitelstva od ostatních osob. Veřejnost má k dispozici samostatně 
vyčleněný prostor v zrcadlovém sále a sleduje zasedání na velké obrazovce. 
Veřejnost se do diskuze k danému bodu jednání přihlašuje u prezence zasedání 
nebo zvednutím ruky a zaměstnanec organizačního oddělení na přihlášení 
veřejnosti do diskuze bezprostředně upozorní členy ZOK. Veřejnost je poté 
předsedajícím přizvána do sálu.  

 V sále jsou vždy k projednávanému bodu k dispozici rovněž odborní konzultanti. 
 
Požádal o hlasování, kterým se pro dnešní den odsouhlasí tyto odchylky od 
jednacího řádu. 
 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1. Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 
 
RNDr. Seitlová nahlásila technický problém s hlasováním, jejím záměrem bylo 
hlasovat pro návrh. 
 
Ing. Suchánek potvrdil, že tato informace bude v záznamech uvedena. 
Oprava hlasování č. 3 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0   
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Ing. Suchánek konstatoval, že ZOK souhlasí s ad hoc podmínkami 2. zasedání 
zastupitelstva a požádal přítomné, aby dbali pokynů organizačních pracovníků.  
 
Určil zapisovatelkami Mgr. Anetu Seidlovou a Alžbětu Kočírkovou a osobu 
zodpovědnou za obsluhu elektronického hlasovacího zařízení Ing. Luďka Niče, 
vedoucího kanceláře hejtmana, který je rovněž hlavním skrutátorem. Připomněl, že 
hlasovat se může vždy až po zaznění gongu. 
 
 
 

2. Volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

 
Ing. Suchánek požádal předsedy klubů o nominace ověřovatelů zápisu ze zasedání 
a upozornil, že zápis je nutné ověřit do čtvrtka 31. 12. 2020. 
 
Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu:  
 
- SPD   Ing. Martin Jirotka 
- ANO 2011  Irena Blažková 
- ODS   Michal Zácha 
- Spojenci – KpOK Daniel Řezníček, M.A. 
- PirSTAN  MUDr. Martin Morong 
 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3. Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
 
RNDr. Seitlová, Mgr. Slavotínek a Ing. Suchánek shodně nahlásili technický 
problém s hlasováním, jejich záměrem bylo hlasovat pro návrh. 
 
Ing. Suchánek potvrdil, že tato informace bude v záznamech uvedena. 
 
Oprava hlasování č. 4 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0   
 
Ing. Suchánek uvedl, že v souladu s platným jednacím řádem bude v případě potřeby 
zvolena mandátová a volební komise. 
 
K zápisu z ustavujícího zasedání ZOK ze dne 30. 10. 2020 nebyly vzneseny žádné 
námitky, v souladu s Jednacím řádem ZOK se tedy zápis považuje za schválený. 
 
 

Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Ing. Suchánek: Podkladové materiály vám byly k dispozici v aplikaci Předlohy od 
4. 12. 2020, šlo o body projednané do schůze Rady Olomouckého kraje (ROK) 
7. 12. 2020. Dodatečně předkládané body byly k dispozici v aplikaci Předlohy od 
15. 12. 2020, včetně šedě aktualizované verze programu, kterou projednala ROK na 
své schůzi 14. 12. 2020. Na stůl v den zasedání jsou všem zastupitelům předloženy 
tyto materiály: 
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 Aktualizovaný program ZOK – žlutě máte označený materiál, který 
předkládáme po dnešní schůzi ROK (bod č. 89), rovněž máte v programu 
červeně označené body, u kterých budu po dohodě s předsedy klubů 
zastupitelstva navrhovat sloučené hlasování (z důvodu úspory času – dnešní 
zasedání obsahuje kromě významného bodu o rozpočtu dalších mnoho bodů) 

 Příloha č. 5 k bodu 4 Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé 
období (tj. usnesení rady z 14. 12. 2020) a materiál, projednaný na dnešní 
schůzi rady – bod 89 Poskytování cestovních náhrad členům Zastupitelstva 
Olomouckého kraje 

 
Od 4. 12. 2020 jsou podkladové materiály k dispozici také občanům ve veřejné mobilní 
aplikaci a od 7. 12. 2020 jsou materiály k dispozici na webu OK. 
 
Na stole máte aktuální verzi programu dnešního zasedání, prosím o vaše 
připomínky k návrhu programu. 
 
Navrhuji přehození pořadí projednávání bodů č. 10 a 11, kdy bych ZOK požádal, aby 
se nejdříve projednával Rozpočet OK 2021 – návrh rozpočtu (bod č. 11), a až poté 
Střednědobý výhled rozpočtu OK na období 2022–2023 (bod č. 10). 
 
Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, složení slibu členy zastupitelstva, změna ve složení Zastupitelstva 

Olomouckého kraje  

2. Volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

3. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 

4. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 

5. Zřízení a personální obsazení výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje pro 

funkční období 2020–2024, personální záležitosti Finančního výboru 

Zastupitelstva Olomouckého kraje - materiál bude předložen dodatečně 

6. Zastoupení Olomouckého kraje ve zřizovaných a spolupracujících subjektech 

7. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 

8. Smlouva o úvěru na financování oprav, investic a projektů 

Procedurální hlasování o společném hlasování k bodům 9.1–9.6. (-oblast rozpočet 2020).  
Body budou projednány jednotlivě, ale hlasováno bude společně 9.1–9.6 jedním hlasováním. 

9.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – rozpočtové změny 

9.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – rozpočtové změny – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

9.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. 
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9.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. II 

9.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. 

9.4.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. – DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

9.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. II 

9.6. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – plnění rozpočtu k 30. 9. 2020 

10. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období 2022–2023 

11. Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – návrh rozpočtu 

Procedurální hlasování o společném hlasování k bodům 12.1–12.5 (-oblast majetkoprávní věci). 
Body budou projednány jednotlivě, ale hlasováno bude společně 12.1–12.5 jedním hlasováním. 

12.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 

12.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

12.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 

12.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

12.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 

12.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

12.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 

12.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

12.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku 

13. Dotační programy Olomouckého kraje – aktualizace Seznamu 

předpokládaných dotačních programů Olomouckého kraje pro rok 2021 

Procedurální hlasování o společném hlasování k bodům 14–16 (-oblast programy v dopravě).  
Body budou projednány jednotlivě, ale hlasováno bude společně 14–16 jedním hlasováním. 
14. Dotační program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2021 – vyhlášení 

15. Dotační program Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu a 

budování přechodů pro chodce 2021 – vyhlášení 

16. Dotační program Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských dopravních 

hřišť 2021 – vyhlášení 
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17. Dotační program Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských dopravních 

hřišť 2019 – dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace 

18. Finanční záležitosti Správy silnic Olomouckého kraje, příspěvkové organizace 

19. Dodatky ke smlouvám o poskytnutí dotace 

Procedurální hlasování o spol. hlasování k bodům 20–26 (-oblast kompenzace, mezikraj. doprava).  
Body budou projednány jednotlivě, ale hlasováno bude společně 20–26 jedním hlasováním. 

20. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o úhradě kompenzace s městem Šumperk 

21. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o úhradě kompenzace s městem Zábřeh 

22. Dodatek č. 5 ke Smlouvě o úhradě kompenzace se statutárním městem 

Přerov 

23. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 

dopravě s Moravskoslezským krajem 

24. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní obslužnosti 

veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem 

25. Dodatek č. 2 k Dohodě narovnání s Pardubickým krajem 

26. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy mezikrajskými 

vlaky mezi Olomouckým a Pardubickým krajem - materiál bude předložen 

dodatečně 

27. Zajištění dopravní obslužnosti železniční osobní regionální dopravou v roce 

2021 v Olomouckém kraji - materiál bude předložen dodatečně 

28. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 2021 

v Olomouckém kraji 

29. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a Fotbalovým klubem Šumperk, z.s. 

30. Program na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2021 – 

vyhodnocení 

31. Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 2021, DT1 Podpora 

sportovních akcí, DT3 Podpora reprezentantů ČR z Olomouckého kraje – 

vyhlášení 

32. Program na podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích Olomouckého 

kraje v roce 2021 – vyhlášení - staženo 

33. Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce 2021 – vyhlášení  - 

materiál bude předložen dodatečně 
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34. Žádost o stanovisko Olomouckého kraje k neinvestičnímu projektu v oblasti 

památkové péče 

35. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti památkové péče 

36. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a Římskokatolickou farností Šternberk 

37. Dodatek ke zřizovací listině příspěvkové organizace zřizované Olomouckým 

krajem v oblasti kultury 

38. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém kraji 

v roce 2021 

39. Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce 2020 – revokace - 

materiál bude předložen dodatečně 

Procedurální hlasování o společném hlasování k bodům 40–43 (-oblast dodatky životní prostředí) 
Body budou projednány jednotlivě, ale hlasováno bude společně 40–43 jedním hlasováním. 

40. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Otaslavice 

41. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Skalička 

42. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Bouzov 

43. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Ruda nad Moravou 

44. Dodatky ke smlouvám o partnerství mezi Olomouckým krajem a partnerskými 

školami v rámci projektu „Obědy do škol v Olomouckém kraji II.“ 

45. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 

46. Program na podporu vzdělávání na vysokých školách v Olomouckém kraji 

v roce 2021 – vyhlášení 

47. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti zdravotnictví 

48. Krajský plán vyrovnávání příležitostí pro osoby se zdravotním postižením 

Olomouckého kraje – prodloužení účinnosti 

Procedurální hlasování o společném hlasování k bodům 49–52 (-oblast poskytování soc. služeb) 
Body budou projednány jednotlivě, ale hlasováno bude společně 49–52 jedním hlasováním. 

49. Změna termínu pro předložení zprávy auditora 

50. Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2021 

51. Postup pro aktualizaci sítě sociálních služeb Olomouckého kraje 

52. Pověření poskytováním služeb obecného hospodářského zájmu v sociální 

oblasti 

53. Dotační program pro sociální oblast 2020 – vyhodnocení dotačního titulu č. 5 

54. Dotační program pro sociální oblast 2021 – vyhlášení 

55. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální 



 8 

55.1. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

56. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke schválení 

financování 

57. Návrh na pořízení aktualizace Zásad územního rozvoje Olomouckého kraje 

zkráceným postupem 

58. Nesouhlas Olomouckého kraje s územní ochranou a s následnou realizací 

průplavního spojení Dunaj – Odra – Labe na jeho území 

Procedurální hlasování o společném hlasování k bodům 59–62 (-oblast dotace regionální rozvoj). 
Body budou projednány jednotlivě, ale hlasováno bude společně 59–62 jedním hlasováním. 

59. Program na podporu místních produktů 2021 – vyhlášení 

60. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2021 – vyhlášení 

61. Program na podporu podnikání 2021 – vyhlášení 

62. Individuální dotace v oblasti strategického rozvoje – žádost o dotaci a změny 

poskytnutých dotací  

63. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu 

64. Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2021 – 

vyhlášení 

65. Aktualizace Programu rozvoje cestovního ruchu Olomouckého kraje na 

období 2021–2027 

66. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a Mikroregionem Konicko - materiál bude předložen dodatečně 

67. Dotační program 14_02 Program na podporu JSDH 2021 – vyhlášení - 

materiál bude předložen dodatečně 

68. Dotace pro JSDH obcí Olomouckého kraje na nákup dopravních automobilů 

a cisternových automobilových stříkaček 2019 – dodatek ke smlouvě - 

materiál bude předložen dodatečně 

69. Dodatek č. 30 zřizovací listiny příspěvkové organizace Správa silnic 

Olomouckého kraje  - materiál bude předložen dodatečně 

70. Dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace s obcí Ústín - materiál bude 

předložen dodatečně 

71. Smlouva pro provozní soubor Elektrická síť – střed a nová infrastruktura 

s dopravcem České dráhy, a.s. - materiál bude předložen dodatečně 
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72. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a příjemci dotací z dotačního programu Program na podporu sportu 

v Olomouckém kraji v roce 2020, DT1 Podpora sportovních akcí – prodloužení 

termínu využití dotace u projektů neuskutečněných v důsledku epidemie viru 

SARS-CoV-2 - materiál bude předložen dodatečně 

73. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a TTV Sport Group CZ s.r.o. - materiál bude předložen dodatečně 

74. Smlouva o finanční spoluúčasti Her X. letní olympiády dětí a mládeže ČR 

2021 mezi Olomouckým krajem a Středočeským krajem - materiál bude 

předložen dodatečně 

75. Hry X. letní olympiády dětí a mládeže ČR 2021 – posunutí termínu akce - 

materiál bude předložen dodatečně 

76. Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2021 – vyhlášení - 

materiál bude předložen dodatečně 

77. Program na podporu stálých profesionálních souborů v Olomouckém kraji 

v roce 2021 – vyhlášení  - materiál bude předložen dodatečně 

Procedurální hlasování o společném hlasování k bodům 78–85 (-oblast dodatky v oblasti kultury) 
Body budou projednány jednotlivě, ale hlasováno bude společně 78–85 jedním hlasováním. 
78. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a obcí Opatovice - materiál bude předložen dodatečně 

79. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a statutárním městem Přerovem - materiál bude předložen 

dodatečně 

80. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a Wallachia, z.s. - materiál bude předložen dodatečně 

81. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a příjemci dotací z dotačního programu Program podpory kultury v 

Olomouckém kraji v roce 2020 – prodloužení termínu využití dotace u projektů 

neuskutečněných v důsledku epidemie viru SARS-CoV-2 - materiál bude 

předložen dodatečně 

82. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a příjemci dotací z dotačního programu Program podpory kultury v 

Olomouckém kraji v roce 2020 – výdaje na projekt neuskutečněný v důsledku 

epidemie viru SARS-CoV-2 - materiál bude předložen dodatečně 
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83. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a příjemci dotací z dotačního programu Víceletá podpora významných 

kulturních akcí – prodloužení termínu využití dotace u projektů 

neuskutečněných v důsledku epidemie viru SARS-CoV-2 - materiál bude 

předložen dodatečně 

84. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a příjemci dotací z dotačního programu Víceletá podpora významných 

kulturních akcí – výdaje na projekt neuskutečněný v důsledku epidemie viru 

SARS-CoV-2 - materiál bude předložen dodatečně 

85. Žádost příjemce dotace v dotačním programu Program na podporu pořízení 

drobného majetku v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2020 – obec 

Týn nad Bečvou - materiál bude předložen dodatečně 

86. Dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace v oblasti sociální - materiál bude 

předložen dodatečně 

87. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2020 – žádost příjemce  - 

materiál bude předložen dodatečně 

88. Poskytnutí náhrady za nevyčerpanou dovolenou za rok 2020 - materiál bude 

předložen dodatečně 

89. Poskytování cestovních náhrad členům Zastupitelstva Olomouckého kraje  - 

materiál bude předložen na stůl 

90. Různé 

91. Závěr 

 
Ing. Suchánek: Budeme hlasovat o předloženém programu včetně změny pořadí 
projednávání bodu č. 10 a 11. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K předloženému programu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/2/2020 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2. Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 5 
 
RNDr. Seitlová nahlásila technický problém s hlasováním, jejím záměrem bylo 
hlasovat pro návrh. 
 
Ing. Suchánek potvrdil, že tato informace bude v záznamech uvedena. 
 
Oprava hlasování č. 5 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 1   
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Změna ve složení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek: Jak jsem avizoval v úvodu zasedání, vracíme 
se k bodu č. 1, který obsahuje formální schválení změny ve složení ZOK.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/1/2020 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 6 
 
 
 

3. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek. Jedná se o plnění aktuálních úkolů ZOK. Ve 
dvou případech je zde návrh na schválení změny odpovědnosti za splnění úkolů. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/3/2020 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 7 
 
RNDr. Seitlová nahlásila technický problém s hlasováním, jejím záměrem bylo 
hlasovat pro návrh. 
 
Ing. Suchánek potvrdil, že tato informace bude v záznamech uvedena. 
 
Oprava hlasování č. 7 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0   
 
 
 

4. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Dne 15. 12. 2020 byla zastupitelům k dispozici v aplikaci Předlohy NOVÁ VERZE materiálu 
č. 4 – doplněná příloha č. 4 (Usnesení z 4. schůze Rady Olomouckého kraje ze dne 
7. 12. 2020). Ve stejném termínu byla nová verze materiálu k dispozici veřejnosti. 

 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek. V tomto materiálu je předložena činnost ROK 
formou usnesení z jednání. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/4/2020 
Přítomno 51, pro 36, proti 0, zdržel se 15, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
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Hlasování č. 8 
 
 
 

5. Zřízení a personální obsazení výborů Zastupitelstva Olomouckého 
kraje pro funkční období 2020–2024, personální záležitosti Finančního 
výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek: Návrh na zřízení výborů a jejich personální 
obsazení vychází z koaliční smlouvy a z dohody s opozičními stranami. Návrh 
respektuje návrhy všech stran zastoupených v zastupitelstvu. V materiálu je také na 
žádost SPD zahrnuta personální změna v dříve zřízeném finančním výboru. Jenom 
připomenu, že finanční výbor jsme z důvodu možnosti participace na rozpočtu OK roku 
2021 zřizovali na ustavujícím ZOK.   
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/5/2020 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
 
 
 

6. Zastoupení Olomouckého kraje ve zřizovaných a spolupracujících 
subjektech 
 
Dne 15. 12. 2020 byla zastupitelům k dispozici v aplikaci Předlohy NOVÁ VERZE přílohy 
č. 2 materiálu č. 6. Ve stejném termínu byla nová verze přílohy č. 2 k dispozici veřejnosti. 

 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek: V materiálu předkládáme aktualizaci 
zastoupení OK ve zřizovaných a spolupracujících subjektech. Materiály jste obdrželi 
ve dvou exportech – základní část a poté aktualizaci po poslední schůzi ROK. V pátek 
před zasedáním ZOK jsme obdrželi ještě usnesení Rady Asociace krajů České 
republiky (AKČR), kde byly zřízeny komise asociace. Komise byly uspořádány malinko 
jinak, než jsme ve svém původním návrhu očekávali. AKČR má na tuto změnu nárok, 
a proto jsme byli nuceni přizpůsobit tento fakt dnešnímu hlasování. Tento materiál také 
vznikal celkově ve shodě s opozičními kluby. 
Na plátně byly promítány úpravy v příloze č. 2, kde byly zapracovány změny názvů 
komisí a úpravy v nominacích členů do komisí AKČR pro období 2020–2024 a dále 
úprava v nominaci do Výboru Regionální rady regionu soudržnosti Střední Morava, 
kde je návrh klubu Spojenci-Koalice pro OK, místo Mgr. Horáka navržen Daniel 
Řezníček. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
V průběhu projednávání byla členům ZOK promítána oprava materiálu: 

 v příloze č. 2 byly upraveny názvy komisí AKČR a byly provedeny změny 
nominací na členy ve zřizovaných a spolupracujících subjektech 
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Hlasování o upraveném usnesení: 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí změnu zástupců Olomouckého kraje ve zřizovaných a spolupracujících subjektech 
nominovaných v rámci pravomoci svěřené Radě Olomouckého kraje dle přílohy č. 1 a 2 
2. nominuje zástupce Olomouckého kraje ve zřizovaných a spolupracujících subjektech nominované 
v rámci pravomoci svěřené Zastupitelstvu Olomouckého kraje dle přílohy č. 1 a upravené přílohy č. 2 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/6/2020 
 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/6/2020 
Přítomno 51, pro 36, proti 0, zdržel se 14, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 10 
 
Mgr. Žbánek, MPA, nahlásil technický problém s hlasováním, jeho záměrem bylo se 
zdržet hlasování. 
 
Ing. Suchánek potvrdil, že tato informace bude v záznamech uvedena. 
 
Oprava hlasování č. 10 
Přítomno 51, pro 36, proti 0, zdržel se 15, nehlasoval 0   
 
 
 

7. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek. Jedná se o standardní materiál, na jehož 
základě proběhne hlasování o kandidátce Mgr. Miroslavě Veselé. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/7/2020 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdržel se 4, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 11 
 
 
 

8. Smlouva o úvěru na financování oprav, investic a projektů 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek: Tento bod předchází následujícímu bodu 
o rozpočtu roku 2021. OK vyjednal již v srpnu roku 2020 možný úvěrový rámec. 
Nabídky banky byly doručeny v požadovaném termínu a 28. 8. 2020 včetně návrhu 
smlouvy. Celkem OK oslovil 6 finančních ústavů. Nabídky předložily 3 banky. V zadání 
byl poptáván 6M PRIBOR a nejlepší nabídku předložila Komerční banka, kde úroková 
sazba je ve výši 6M PRIBOR a -0,045 % p.a. Nabídka byla vyjednána s platností až 
do 31. 12. 2020 beze změn. Jedná se o revolvingový úvěr, který lze načerpávat 
a splácet bez sankcí. Čerpání nejbližší 3 roky do konce roku 2023 a splácení pak 
následných 10 let dle výše skutečně vyčerpaného úvěru. Částka úvěrového rámce je 
1 mld. Kč. Banka zde nepožaduje zajištění úvěrového rámce. V rozpočtu je částka na 
předfinancování 348 mil. Kč. Úvěr by se v rozpočtu zapojil ve výši 400 mil. Kč, 
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znamená to tedy, že minimálně 348 mil. Kč bychom dostali do příjmů v roce 2021 zpět 
a vrátili do čerpaného úvěru. K tomuto tématu se ještě budeme vracet v bodu 
o rozpočtu. Technicky to musí být tak, že nemůžeme zapojovat do návrhu rozpočtu 
a hlasovat o rozpočtu s úvěrem, který neschválí ZOK. V případě schválení uděláme 
přestávku, kdy bude tato smlouva dopodepsána a bude zároveň uvedena do rejstříku 
smluv tak, abychom v následujícím bodě mohli hlasovat rozpočet 2021, včetně tohoto 
úvěru.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/8/2020 
Přítomno 51, pro 31, proti 0, zdržel se 19, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 12 
 
 
Vyhlášena přestávka od 10:40 – 10:50 hod. 
 
 

9.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – rozpočtové změny 
9.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – rozpočtové změny – DODATEK 
9.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. 
9.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. II 
9.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. 
9.4.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. – DODATEK 
9.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. II 
9.6. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – plnění rozpočtu k 30. 9. 2020 
 
Ing. Suchánek připomněl, že na poradě předsedů zastupitelských klubů navrhli, že by 
některé pasáže bodů projednávali a hlasovali en bloc, jak bylo řečeno v rámci 
projednávání dnešního programu zasedání. Dotázal se, zda-li je k postupu projednat 
a hlasovat en bloc body 9.1.–9.6. nějaká připomínka.  
 
Ing. Jurečka podal stručnou informaci o tom, že tyto materiály, včetně předchozího, 
byly projednány minulý týden na jednání finančního výboru. Všechny materiály získaly 
podporu všech přítomných zastupitelů a přítomných členů finančního výboru. 
Poděkoval za konstruktivní projednání a rovněž za to, že už i na finančním výboru se 
napříč politickým spektrem domluvili, že tato rozprava bude sloučena. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 9.1.–9.6 současně: 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 13 
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Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek: 
 
9.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – rozpočtové změny 
9.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – rozpočtové změny – DODATEK 
Informoval o rozpočtových změnách v přílohách materiálů předložených ZOK 
ke schválení a také zmocnění pro ROK k provádění všech rozpočtových změn 
týkajících se rozpočtu OK v období od 22. 12. do 31. 12. 2020 pro případ vzniku 
nenadálé situace. Změny, které schvaluje ZOK, se týkají snížení příjmů kraje o 
příspěvek od obcí, měst a krajů za dopravní obslužnost na akce, které se 
nerealizovaly, zapojení finančního daru Komerční banky ve výši 50 tis. Kč a dále 
prominutí dluhu Jeseníky – sdružení cestovního ruchu. 
 
9.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 
banky, a.s. 
9.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 
banky, a.s. II 
9.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru Komerční 
banky, a.s. 
9.4.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru Komerční 
banky, a.s. – DODATEK 
9.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru Komerční 
banky, a.s. II 
Představil materiály týkající se čerpání a splácení revolvingových úvěrů. Uvedl, že OK 
má v této chvíli dva revolvingové úvěry – 600 mil. Kč přijatý v roce 2017 na 
předfinancování investičních projektů OK podporovaných z EU fondů (splátka 
zbývající k doplacení činí 71 mil. Kč, která bude uhrazena ještě v tomto roce z přijatých 
dotací, případně z přebytku hospodaření za rok 2020) a krátkodobý úvěr na 2 roky na 
500 mil. Kč přijatý v září tohoto roku na dofinancování propadu daňových příjmů z 
letošního roku. Dále uvedl, že propad daňových příjmů se v letošním roce očekával ve 
výši 800 mil. Kč, avšak skutečnost je necelých 580 mil. Kč. Propad nad rámec 
půlmiliardového úvěru byl řešen úspornými opatřeními realizovanými v průběhu roku 
2020. Z toho důvodu se z uspořených prostředků vrátilo 100 mil. Kč jako mimořádná 
splátka a ke splacení zůstává 400 mil. Kč, kdy se příští rok do splácení bude zapojovat 
150 mil. Kč a pro rok 2022 se nechává ke splacení 250 mil. Kč. 
 
9.6. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – plnění rozpočtu k 30. 9. 2020 
Uvedl, že se jedná o standardní proceduru, kdy se v rámci schvalovaného rozpočtu 
ukládá předkládat vždy čtvrtletně plnění rozpočtu. Tato informace jde do ZOK pouze 
na vědomí a tento stav, který je v materiálu uveden, koresponduje s propadem příjmů 
rozpočtu v září letošního roku. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K obsahu projednávaných materiálů 9.1.–9.6. nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
9.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – rozpočtové změny – UZ/2/9/2020 
9.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – rozpočtové změny – DODATEK – 
UZ/2/10/2020 
9.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. – UZ/2/11/2020 
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9.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. II – UZ/2/12/2020 
9.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. – UZ/2/13/2020 
9.4.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. – DODATEK – UZ/2/14/2020 
9.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. II – UZ/2/15/2020 
9.6. Rozpočet Olomouckého kraje 2020 – plnění rozpočtu k 30. 9. 2020 – 
UZ/2/16/2020 
 
Přítomno 51, pro 32, proti 0, zdržel se 19, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 14 
 
 
 

11. Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – návrh rozpočtu 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek. Avizoval, že jsou na zasedání připraveni 
konzultanti – Mgr. Fidrová, MBA, vedoucí odboru ekonomického a Ing. Ivo Vlach, kteří 
se největší měrou podílejí na zpracování návrhu rozpočtu. Požádal o spuštění 
připravené prezentace, se kterou byli seznámeni i členové Finančního výboru ZOK (V-
F). Okomentoval údaje uvedené v prezentaci: 
Slide 1 – graf ukazuje vývoj hotovosti, dluhů a salda krajů velikostně podobných OK 
(kraje Zlínský, Královéhradecký, Plzeňský a Jihočeský). Negativní bilance OK má 
kořeny v letech 2009–2013 – čerpání úvěru ve výši 3 mld. Kč bylo nejvyšší mezi kraji. 
Královéhradecký, Plzeňský a Jihočeský kraj všechny své úvěry splatily k  31. 12. 2019. 
Slide 2 – týká se jen OK – srovnání let 2009–2021. V letech 2013–2019 se dařilo saldo 
snižovat. Díky dopadům letošního roku jde o další propad, zejména díky snižující se 
hotovosti na bankovních účtech kraje.   
Slide 3 – jedná se o bilanci letošního roku, která byla východiskem pro sestavování 
rozpočtu. Propad daňových příjmů byl odhadován až na 800 mil. Kč. Byl přijat úvěr ve 
výši 500 mil. Kč. Do září se podařilo vygenerovat úspory ve výši 352 mil. Kč, další 
úspory se hledaly ještě během listopadu, prosince. Díky úsporám se podaří splatit ještě 
v letošním roce 100 mil. Kč z kontokorentního úvěru a dalších 100 mil. Kč 
z investičního revolvingového úvěru. Očekávaný zůstatek na účtech roku 2020 bude 
±650 mil. Kč, což umožní zapojit do rozpočtu 2021 zůstatek na účtu 121 mil. Kč. 
Zůstatek na účtech tak umožní řešit i případný dopad daňového balíčku. 
Slide 4 – pro příští rok je třeba počítat s dalším propadem příjmů ve výši 499 mil. Kč, 
splátkou úvěru ve výši 150 mil. Kč a doplacením revolvingového úvěru na investice ve 
výši 71 mil. Kč (sníženo o částku 8 mil. Kč, která byla schválena na dnešním zasedání).  
Slide 5 – obsahuje základní hrubou tabulku navrhovaného rozpočtu na příští rok – 
příjmy 5,8 mld. Kč, výdaje 5,9 mld. Kč. Záporné saldo příjmů a výdajů je řešeno 
v kapitole financování. 
Slide 6 – zde je uvedeno grafické vyjádření vývoje příjmů.  
Slide 7 – z grafického znázornění vyplývá, že velkou část tvoří výdaje příspěvkových 
organizací, kde je sice navýšení o 48 mil. Kč, ale jedná se o personální náklady, 
přecházející z letošního roku. Ve skutečnosti se podařilo oproti letošnímu roku snížit 
výdaje příspěvkových organizací o 15 mil. Kč. 
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Slide 8 – obsahuje dotační programy. Úspory rozpočtu se hledaly ve třech základních 
oblastech – provozní výdaje úřadu (140 mil. Kč), oblast investic a dotační programy. Z 
provedené analýzy dotačních programů v roce 2020 vyplynulo, že dotace do sportu 
jsou téměř trojnásobné oproti například sociální oblasti, POV, oblasti kultury a 
památkové péče. Úspora v oblasti sportu činí téměř 100 mil. Kč. V plánu je další 
optimalizace dotačních programů, protože stále ještě platí nepoměr – dotace do sportu 
jsou dvojnásobné. 
Slide 9 – obsahuje strukturu rozpočtu investic 2020, 2021. Byla změněna struktura 
investic tak, že byly výrazně sníženy investice financované čistě z rozpočtu OK, 
naopak byly posíleny investice z EU nebo státního rozpočtu.  
Slide 10 – je zde rozepsáno financování rozpočtu 2021 – zapojení prostředků na 
účtech ve výši 121 mil. Kč, splátky úvěrů celkem v částce -421 mil. Kč (splátky starých 
dlouhodobých úvěrů -271 mil. Kč + splátka úvěru -150 mil. Kč) a nový investiční úvěr 
ve výši -400 mil. Kč, který jsme před chvílí schválili. Po komunikaci s Mgr. Fidrovou 
(mimo mikrofon) Ing. Suchánek konstatoval, že byly učiněny administrativní kroky ke 
zveřejnění úvěru a nyní čekáme, až se nový investiční úvěr objeví v registru. 
Slide 11 – zmiňuje promitnutí dopadů nové daňové legislativy. Daňový balíček byl 
projednán v Poslanecké sněmovně a v Senátu ČR. Původní návrh by pro OK 
znamenal výpadek na straně příjmů ve výši 770 mil. Kč. Po senátních úpravách, včetně 
opravných položek na rozpočtové určení daní (RUD), by znamenal pro OK výpadek 
140 mil. Kč. Tyto částky nejsou zatím v rozpočtu zohledněny. 
Závěrem doplnil, že prezentace bude všem k dispozici jakou součást materiálu. 
Požádal Ing. Jurečku, předsedu V-F, aby zastupitelé informoval o projednání rozpočtu 
na zasedání výboru.  
 
Ing. Jurečka uvedl, že V-F návrh rozpočtu 2021 projednal minulý týden ve středu. 
Potvrdil, že součástí projednávání byla i zmíněná prezentace. Sdělil, že rozpočet ČR 
2021 byl schválen teprve v pátek a čeká na podpis prezidenta, zatímco ROK 
projednala rozpočet OK ještě před tímto schválením. Jedná se o nestandardní situaci 
a je zřejmé, že bude muset být provedena aktualizace rozpočtu OK. Navíc bude ještě 
zítra hlasován daňový balíček ve verzi, která je vůči krajům vstřícnější z hlediska 
kompenzací.  
Samozřejmě je potřeba si také uvědomit, že situace v letošním roce je zhoršená o to, 
že na rozdíl od obcí a měst kraje nedostaly žádné kompenzace způsobené výpadky 
kompenzačního bonusu, případně dalších výpadků příjmů. Rozpočet byl výborem 
projednán, prodiskutován. Proběhla diskuze o zmíněných úsporách. Nikdo nemáme 
radost z toho, že musíme hledat úspory v oblasti dotací, ale je to daň za to, v jaké 
situaci se letos ocitáme a v jaké situaci je kraj dlouhodobě. Po zhruba hodinu a půl 
trvající debatě V-F hlasy všech přítomných členů napříč všemi politickými stranami 
podpořil schválení návrhu rozpočtu OK na rok 2021. Ještě podtrhnu to, že jsou 
i legislativní tisky, které je šance, že by mohly být projednány, a které přiznávají krajům 
dodatečnou kompenzaci. Ten poslední ze senátu, pokud se nepletu, činí 500 nebo 550 
Kč na osobu v kraji. 
 
Ing. Suchánek poděkoval předsedovi V-F a vyzval zastupitele k dotazům. 
 
L. Okleštěk: Doba od středy doteď je velice krátká na to, abychom podrobili připravený 
rozpočet podrobnější analýze. Na první pohled mě však mrzí, že jste zrušili investice 
do sportu, které považuji za důležité, protože drtivá většina nejen mladých sportuje, 
tak snížení investic do kultury, snížení Programu obnovy venkova, který byl mantrou, 
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když jste byli v opozici a my jsme jej pořád navyšovali. Pak mě také trošičku mrzí 
snížení v oblasti sociální. Nepochopil jsem, proč jste výrazně nezredukovali 
individuální dotace, o kterých jste vždy hovořili, že jsou nadbytečné. Snažili jsme se 
vzájemně si vysvětlit, že jsou situace, které bez nich nevyřešíte, a přesto si myslím, že 
úspora v nich mohla být vyšší. Přesto přese všechno nebudu zde dělat politické 
proklamace, co se stane na půdě sněmovny, senátu, u prezidenta, ale musím za náš 
klub říct, že díky tomu, že jsme k rozpočtu neměli větší příležitost přistoupit, tak se v 
této chvíli zdržíme hlasování.  
 
Ing. Suchánek doplnil poznámku k individuálním dotacím, které byly pokráceny 
v maximální možné míře, tj. o 20 mil. Kč. Zbývající krátit nelze, jsou pro kraj 
mandatorní.  
 
L. Okleštěk uvedl, že si myslí, že mohly být kráceny více než jen z 96 mil. Kč na 81 mil. 
Kč. 
 
Ing. Jurečka: Myslím, že je možné vyjádřit názory konkrétními návrhy usnesení, jak 
bývalo obvyklé v minulosti – když jsme s něčím nesouhlasili, řekli jsme i odkud a kam 
to dáváme. Zaregistroval jsem na stole jednu A4 – informace – nevím, kdo je přesně 
autorem, ale je zde často citován pan kolega Okleštěk. Doplním k tomu, že byla 
zmiňovaná kapitola sportu – měli jsme informace o tom, že OK za minulého volebního 
období dával do oblasti sportu částku, která byla druhá nejvyšší na hlavu při počtu 
obyvatel hned po Praze. Když se podíváte na projekty v jiných oblastech, ať už oblast 
kultury, sociální nebo infrastruktury, tak ty si také zaslouží podporu. Rada se rozhodla 
snížit dotace v oblasti sportu, aniž by to bylo fatální pro tuto oblast jako takovou. Věřím, 
že po roce 2021 přijde určité zlepšení. Rád bych apeloval na nás kolegy, kteří jsme v 
poslanecké sněmovně, anebo v senátu. V průběhu letošního roku běželo mnoho 
šancí, jak legislativně krajům vrátit finanční prostředky, o které přišly na vrub 
rozhodnutí vlády. Mrzí mě, že někteří poslanci takový krok nepodpořili. Kdyby to bylo 
podpořeno, nemuseli jsme zde tuto debatu vůbec vést. Kraj by nepřišel o nějakých 800 
mil. Kč a přirozený propad, který je dán vývojem ekonomiky, nikoliv rozhodnutím vlády 
v rámci kompenzačních bonusů, by se ztratil. Takže velmi apeluji na kolegyně a kolegy 
– bude několik příležitostí toto změnit, zlepšit, abychom i pro OK mohli získat více 
finančních prostředků. Pominu nyní debatu ohledně dlouhodobě nespravedlivého 
rozpočtového určení daní, které není férové vůči OK, ve srovnání s ostatními kraji.  
 
Ing. Jelínek, PhD.: za klub SPD bych uvedl, že vzhledem k tomu, že jsme neměli moc 
velkou příležitost se k rozpočtu vyjadřovat, tak po zevrubném prostudování rozpočet 
nemůžeme podpořit a při hlasování se zdržíme. 
 
Ing. Suchánek: Rozpočet včetně všech bodů, byl vyvěšen v termínu dle zákona. 
Samozřejmě, že by se nám líbilo, kdybychom mohli být ještě včasnější. Sami jsme byli 
pod velkým časovým tlakem, a přesto jsme udělali v minulém týdnu rozpočtový 
seminář formou videokonference. Zastupitelé a zastupitelky, kteří měli zájem, mohli se 
rozpočtového semináře zúčastnit a vyjádřit jakékoliv své připomínky nebo poznámky, 
dotazy a náměty k rozpočtu.  
 
L. Okleštěk: Myslím, že pan Jurečka mě neposlouchal, je to vaše rozhodnutí, jen jsem 
říkal svůj přístup. Váš postup nehodnotím, jen mě zaráží, že jste něco v minulém 
období proklamovali a že názory trošku měníte. Pokud vezmete peníze ze sportu, z 
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investic do sportu, to je váš problém, ale kdybyste je dali třeba do Programu obnovy 
venkova, který byl pro vás tak důležitý, o tom nezaznělo ani slovo. Samozřejmě 20 mil. 
Kč dolů je pro mě poškození programu. Řekl jsem to, protože pokud teprve ve středu 
k tomu proběhla první legitimní diskuze, nemůžu teď zvednout ruku s čistým 
svědomím. Proto říkám, zdržíme se hlasování.  
 
Mgr. Jura: Pouze krátce se vrátím ke sportu. Jakkoliv se můžu snažit pochopit 
snižování, tak rozumím tomu, že probíhá zejména v některých investicích a dotačních 
příležitostech. Co se týká sportu, tak tam mě nejvíc mrzí snížení částky programu 
kofinancování z projektu Národní sportovní agentury. Tam si myslím, že je to opravdu 
špatně, protože spolky mohou dosáhnout na dotaci až 70 % z programu Národní 
sportovní agentury, obce a města až 50 %. Spolufinancování zde mělo velkou logiku 
a smysl. Mám dojem, že se může stát, že spolky, které pak musí shánět zbývajících 
30 % na dofinancování, budou mít velký problém a asi budou zvažovat, zda vůbec 
budou investovat, respektive jestli budou stavět další sportoviště.  
 
Ing. Suchánek: Pro nás žádné snižování a na žádné úrovni, v žádné gesci nebylo 
jednoduché. Měli jsme mnohokrát podobné debaty v rámci rady.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Souhlasím s kolegou Oklešťkem, že je škoda, že se musel Program 
obnovy venkova vzhledem k současné situaci ponížit. Na druhou stranu bych rád 
zdůraznil, že když vaše koalice nově nastupovala, tak byl POV 20 mil. Kč, což je nyní 
podstatně vyšší částka. Jsme rádi, že takto oceňujete tento program a budeme rádi, 
když to finanční situace umožní a vrátíme ho tam, kde byl, možná ještě na vyšší 
úroveň. Co se týká Národní sportovní agentury, řešili jsme to také častokrát v minulém 
období, že se vlastně kofinancovaly jenom sportovní projekty, ale nekofinancovaly se 
jiné typy projektů, které by obce nebo jiní žadatelé uvítali v rámci různých dotačních 
titulů. Byl to v tomto nerovný přístup a peněz, které takto byly spotřebovány, bylo příliš. 
Proto samozřejmě patřily mezi první, které jsme museli v rozpočtu škrtnout. Běžná 
praxe je, že pokud čerpáte státní dotační tituly, třeba i na cyklostezky, silnice, místní 
komunikace, tak je poměr také 60 % na 40 % nebo 70 % na 30 %. V podstatě je dotace 
z Národní sportovní agentury standardní. 
 
L. Okleštěk: Převzali jsme POV s 20 mil. Kč a každý rozpočet od té doby znamenal 
navýšení minimálně o 50 % předchozího. Dostali jsme se téměř k 80 mil. Kč. Problém 
je v tom, že municipality mají na kofinancování více zdrojů, než sportovní oddíly, 
zájmové kluby, atd. 
 
Mgr. Slavotínek: Rozpočet 2021 byl sestavován za historicky zcela odlišných 
okolností než předcházející, speciálně 4 předchozí roky, kdy vrcholil hospodářský 
cyklus. Příští rok bude pravděpodobně nejhubenější zatím v dosavadní historii OK, 
alespoň z hlediska tendence vývoje daňových příjmů. Proto bych při této příležitosti 
chtěl moc poděkovat všem kolegům radním, kteří se podíleli na sestavování rozpočtu 
kraje pro rok 2021, protože právě gesce, kterou mám na starosti – oblast sociálních 
služeb, nezaznamenala od zahájení projednávání rozpočtu prakticky žádnou další 
redukci, vyjma té, kterou jsme převzali z prvotního návrhu rozpočtu, který vznikl někdy 
v létě nebo na začátku podzimu. Samozřejmě jsme byli všichni vyzývání k solidaritě, 
protože se musíme na tomto průšvihu podílet všichni. Ještě jednou bych chtěl ocenit 
kolegy za to, že našli pochopení, protože redukce právě v sociální oblasti, ale také v 
oblasti zdravotnictví a do jisté míry v oblasti školství jsou nejvíce citlivé, byly by nejvíce 



 20 

poznat na základní činnosti, kterou kraj poskytuje. Nezbývá, než se přidat k panu 
hejtmanovi, i s jistým výrazem uznání kolegovi Zachovi za to, že to v oblasti sportu 
přijal a chápe, že v domovech pro seniory se nemůže přestat topit, tyto služby prostě 
musí mít základní hmotný background pro to, aby fungovaly na úrovni, na jakou jsme 
byli zvyklí. Takže ještě jednou, kolegové, děkuju, a pevně věřím, že epidemiologickou 
situaci se podaří aspoň částečně dostat pod kontrolu tak, aby její dopad na ekonomiku 
a na daňové příjmy OK v příštích měsících už nebyl tak devastující, aby se nám mohlo 
dařit začít naplňovat priority, pro které v tuto chvíli kraj peníze nemá.  
 
Ing. Jurečka: Je potřeba si uvědomit, že kraje strukturou a velikostí nejbližší OK, 
dokázaly výrazněji než OK za poslední 4 roky snížit zadlužení. Některé se ze zadlužení 
dostaly úplně a ještě naakumulovali finanční rezervu. Když jste se potom podívali v 
prezentaci na slide, týkající se našeho kraje, tak za 4 roky se podařilo snížit zadlužení 
v absolutních částkách zhruba o něco více než 100 mil. Kč, ale snížily se tak finanční 
prostředky na účtech, takže jsme žádnou rezervu nedokázali naakumulovat. 
Samozřejmě, že náraz do roku 2021 je potom o to složitější a každý z nás by si přál 
tady sedět a zvedat ruku pro rozpočet, který navyšuje investiční dotační tituly v rámci 
celého kraje. Jsme v jiné situaci, než je kraj Zlínský, Jihočeský a podobně, protože 
nemáme tak komfortní situaci z hlediska vytvoření rezervy, a to je potřeba si uvědomit. 
V tomto jsme docela hodně limitováni. 
 
Ing. Dvořáková Kocourková: Chtěla jsem poděkovat – kromě toho že radní odvedli 
kus práce, tak obrovský a zásadní kus práce odvedli úředníci. Vím, že konkrétně 
pracovníci ekonomického odboru trávili čas v pracovní dny do večera, aby rozpočet 
nějakým způsobem dali v této podobě dohromady. Stejně tak i odbor investic, odbor 
strategického rozvoje kraje. Všichni na tom makali a skutečně ořezání příjmů bylo tak 
zásadní, že to, co dokázali zpracovat, je obdivuhodné. Taková situace tady ještě nikdy 
nenastala. K individuálním dotacím – skutečně to, co tam zůstalo, je v podstatě téměř 
vše pod dlouhodobými smlouvami a nešlo s tím nic dělat. To, co je skutečně ještě 
volné k přerozdělení, je zanedbatelná částka 20 mil. Kč, kdy některé individuální 
dotace jsou nezbytné k zachování konkrétních činností a institucí a nejsou pod 
dlouhodobou smlouvou.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/17/2020 
Přítomno 50, pro 31, proti 0, zdržel se 19, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 15 
 
Ing. Suchánek: Rozpočet je tímto schválený, děkuji za tento důležitý bod, 
nejdůležitější z dnešního zastupitelstva. V této chvíli mám doplňující zprávu od 
Mgr. Fidrové, o zveřejnění schváleného úvěru. V rejstříku sice není zveřejnění ještě 
viditelné, ale mám vyjádření právníků, že je vše v pořádku.  
Slíbili jsme médiím, že poskytneme vyjádření k rozpočtu v rozsahu pár minut. Jako 
kluby zastupitelstva proto prosíme o vyhlášení desetiminutové přestávky. 
 
 
Vyhlášena přestávka od 11:40 – 12:00 hod. 
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10. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období  
2022–2023 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek: Nový výhled na roky 2022–2023 je vypracován 
z důvodu dodržení zákonné povinnosti. Je předkládán každým rokem společně 
s návrhem rozpočtu. Obsahuje údaje o všech úvěrech a jejich splácení ve větším 
detailu než bylo prezentováno v předchozím bodě a obsahuje také údaje o dluhové 
službě a výši dluhu. Ke konci roku 2020 se předpokládá výše dluhové služby 13,3 % 
a výše dluhu za OK je 21,26 %. Jedná se o dynamický proces, proto už v této chvíli 
máme informace, co se týká příjmů a výdajů financí, že absolutní dluh k 31. 12. 2020 
nebude 3 372 mil. Kč, jak uvádíme – bude o něco nižší, a to 3 256 mil. Kč, což částku 
21,26 % snižuje na 20,4 %. Souhlasím s panem předsedou finančního výboru, který 
tento bod označil jako věštění z křišťálové koule, a to přesto, že se bavíme jenom o 
dalším dvouletém výhledu.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Přítomno 50, pro 26, proti 0, zdržel se 19, nehlasovali 5 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 16 
 
Ing. Suchánek konstatoval, že bod nebyl schválen a bude předložen znovu na příští 
zasedání ZOK. 
 
 
 

12.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
12.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – 
DODATEK 
12.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 
12.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
DODATEK 
12.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 
12.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK 
12.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
12.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého 
majetku – DODATEK 
12.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku 
 
Ing. Suchánek konstatoval, že na základě dohody navrhuje hlasovat body  
12.1.–12.5. en bloc. Jedná se o procedurální návrh, o kterém se bude hlasovat. 

Vyzval zastupitele k dotazům ohledně postupu jednotného hlasování o bodech 12.1.–
12.5. K navrženému postupu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 12.1.–12.5. současně: 
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Přítomno 50, pro 46, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 17 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek: 
 
12.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
12.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – DODATEK 
Obsahem materiálu jsou nemovitosti v katastrálním území Lipník nad Bečvou, kde je 
vyšší kupní cena ve výši 4 255 tis. Kč – zde byla vyhlášena soutěž na tento majetek, 
o který nikdo z příspěvkových organizací kraje neměl zájem, a proto se tento majetek 
nabídl k odprodeji. Do soutěže se přihlásili dva soutěžící, oba nabídli vyšší než 
vyvolávanou cenu a zvítězil vyšší návrh. V tomto materiálu máme dále dva návrhy na 
nevyhovění žádosti na odprodej nemovitostí atd. 
 
12.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 
12.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK 
Jedná se o oblast odkupování nemovitého majetku – pozemků do vlastnictví OK, které 
jsou buď dotčeny investičními akcemi kraje, nebo jsou zastavěny krajskými silnicemi 
II. a III. tříd, či jsou pro kraj jinak potřebné, např. přístupem do areálu příspěvkové 
organizace. Jsou zde také návrhy na uzavření smluv o budoucích kupních smlouvách 
na budoucí odkoupení pozemků do vlastnictví OK. Návrhy na uzavření dodatků ke 
smlouvám. Návrhy na revokaci usnesení ZOK atd. Materiály zahrnují i návrhy na 
uzavření smluv o budoucích smlouvách na budoucí bezúplatná nabytí. 
 
12.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 
12.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
DODATEK 
Bezúplatné převody nemovitého majetku obsahují čtyři návrhy na bezúplatné převody 
z vlastnictví kraje do vlastnictví obcí a měst a dále návrh na uzavření smlouvy o 
budoucí darovací smlouvě na budoucí bezúplatný převod pozemní komunikace 
pozemku mezi OK, jako budoucím dárcem, a obcí Bochoř jako budoucím 
obdarovaným. 
 
12.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
12.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
DODATEK 
Jedná se o tři návrhy na uzavření smluv o budoucích darovacích smlouvách na 
budoucí bezúplatná nabytí nemovitostí do vlastnictví OK. Tři návrhy na bezúplatné 
nabytí pozemků zastavěnými silnicemi II. a III. třídy. 
 
12.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku 
Materiál obsahuje čtyři návrhy na realizaci vzájemných převodů mezi OK a obcemi 
nebo městy a jeden návrh na vzájemné převody nemovitostí mezi OK a Ředitelstvím 
silnic a dálnic. Dále materiál zahrnuje dva návrhy na bezúplatná nabytí do vlastnictví 
OK z vlastnictví ČR – Povodí Odry s.p., a Lesy ČR s.p. 
 
Vyzval zastupitele k dotazům. 
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L. Okleštěk: Body jsme svým souhlasem dali do projednávání en bloc. Jsou to tzv. 
nekonfliktní body. Myslím si, že všichni máme jak program, tak i materiály 
v předlohách, takže máme dostatečný předstih na to, abychom si takovéto jednoduché 
záležitosti prostudovali. Není třeba každý bod rozebírat, protože jsme už v nějakém 
časovém skluzu díky různým nedopatřením a přestávkám. Myslím si, že když 
přednesete obecně, o co se jedná, tak můžeme o těchto věcech hlasovat. Kdyby tam 
byl nějaký problém, určitě by se někdo přihlásil. Okrádáte sebe o čas a zbytečně 
možná zastupitelstvo natahujeme. 
 
Ing. Suchánek: Připomínku beru a budu se snažit váš čas maximálně šetřit. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
12.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – UZ/2/18/2020 
12.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – DODATEK – 
UZ/2/19/2020 
12.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – UZ/2/20/2020 
12.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK 
– UZ/2/21/2020 
12.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
UZ/2/22/2020 
12.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/2/23/2020 
12.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
UZ/2/24/2020 
12.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/2/25/2020 
12.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku – UZ/2/26/2020 
 
Přítomno 49, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 18 
 
 
 

13. Dotační programy Olomouckého kraje – aktualizace Seznamu 
předpokládaných dotačních programů Olomouckého kraje pro rok 2021 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Sršeň, Ph.D.: Reagovali jsme i na sestavování rozpočtu, 
kdy jsme aktualizovali seznam předpokládaných dotačních programů (DP) OK pro rok 
2021. Na zářijovém ZOK jsme schvalovali první verzi, nicméně vzhledem k finanční 
situaci jsme museli některé dotační tituly (DT) a některá opatření v rámci DT vynechat. 
Zároveň z hlediska pravidel DT chystáme zásadnější revizi celého systému a 
zjednodušení, elektronizaci a zobjektivizování pro následující rok. Tentokrát se spíše 
jednalo o drobné úpravy, jako zpřesnění výběrových a hodnotících kritérií v rámci 
jednotlivých DT. Nadále platí, že do 200 tis. Kč DT, které se netýkají obcí, schvaluje 
ROK. Nicméně budeme dávat i tento výběr na vědomí ZOK tak, aby bylo jasné, které 
projekty byly podpořeny. Rádi se i spolu se zástupci opozice zapojíme do komplexní 
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změny celého systému DT tak, abychom nadále zjednodušili, zelektronizovali a také 
omezili náročnost z hlediska pracnosti pro úředníky kraje při jejich vyhodnocování. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/27/2020 
Přítomno 49, pro 31, proti 0, zdržel se 18, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 19 
 
 
 

14. Dotační program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2021 – 
vyhlášení 
15. Dotační program Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 
a budování přechodů pro chodce 2021 – vyhlášení 
16. Dotační program Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských 
dopravních hřišť 2021 – vyhlášení 
 
Ing. Suchánek konstatoval, že na základě dohody navrhuje hlasovat body 14.–16. en 
bloc. Jedná se o procedurální návrh, o kterém se bude hlasovat. 

Vyzval zastupitele k dotazům ohledně postupu jednotného hlasování o bodech  
14.–16. K navrženému postupu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 14.–16. současně: 
Přítomno 49, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 20 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: 
 
14. Dotační program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2021 – vyhlášení 
V usnesení schvalujeme pravidla, vzorovou smlouvu, žádost o dotaci a vzorové 
vyúčtování akce podle přílohy č. 1–4 materiálu. Ukládáme podepsat pravidla DP. 
V tomto DP je pro rok 2021 schválená částka 11 mil. Kč. V důvodové zprávě (DZ) jsou 
uvedeny termíny o zveřejnění na webu OK, příjmu žádostí o dotaci atd. Hodnocení 
bude probíhat v březnu příštího roku a v dubnu bychom měli vyhodnocené žádosti 
schvalovat v ZOK. 
 
15. Dotační program Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu a budování 
přechodů pro chodce 2021 – vyhlášení 
Pro tento program je pro příští rok vyčleněna částka 5 mil. Kč. V DZ jsou uvedeny 
termíny zveřejnění, jak bude probíhat vyhodnocení žádostí a opět v dubnu roku 2021 
by se mělo v ZOK schvalovat vyhodnocení DP. 
 
16. Dotační program Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských dopravních hřišť 
2021 – vyhlášení 
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Vyčleněná částka pro tento DP je ve výši 4 mil. Kč. V DZ jsou uvedeny termíny 
o zveřejnění, příjmu žádostí o dotaci atd. Schválení žádostí bude probíhat v dubnu 
příštího roku. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K obsahu projednávaných materiálů  
14.–16. nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
14. Dotační program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2021 – vyhlášení – 
UZ/2/28/2020 
15. Dotační program Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 
a budování přechodů pro chodce 2021 – vyhlášení – UZ/2/29/2020 
16. Dotační program Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských dopravních 
hřišť 2021 – vyhlášení – UZ/2/30/2020 
 
Přítomno 49, pro 45, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 21 
 
M. Švadlenka a Mgr. Žbánek, MPA, shodně nahlásili technický problém 
s hlasováním, jejich záměrem bylo hlasovat pro návrh. 
 
Ing. Suchánek potvrdil, že tato informace bude v záznamech uvedena. 
 
Oprava hlasování č. 21 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 2, nehlasoval 0   
 
 
 

17. Dotační program Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských 
dopravních hřišť 2019 – dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: Jedná se o dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace 
na dopravní hřiště z roku 2019, kdy statutární město Prostějov požádalo o udělení 
souhlasu k předání majetku pořízeného z dotace do užívání své příspěvkové 
organizace města, sportcentra, na základě smlouvy o výpůjčce. Je to administrativní 
záležitost, doporučujeme schválit předložený návrh usnesení.   
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/31/2020 
Přítomno 49, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 22 
 
 
 

18. Finanční záležitosti Správy silnic Olomouckého kraje, příspěvkové 
organizace 



 26 

 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: ZOK schvaluje po projednání prodloužení termínu 
vyúčtování investičního příspěvku na akci Benkov, Střelice – průtahy pro příspěvkovou 
organizaci Správa silnic Olomouckého kraje (SSOK) na 31. 12. 2021. V materiálu je 
popsán důvod prodloužení termínu. Jedná se o investiční akci, která probíhá na 
několik etap a v rámci zajištění dopravní obslužnosti Uničovska se tato stavba tímto 
protahuje ještě do příštího roku.  
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/32/2020 
Přítomno 49, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
 
 

19. Dodatky ke smlouvám o poskytnutí dotace 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: Jedná se o dodatky k vyhlášenému DP Podpora na 
opatření zvýšení bezpečnosti provozu a budování přechodů pro chodce na rok 2020. 
Taktéž program pro výstavbu cyklostezek. V DZ je vždy ke každému žadateli uveden 
důvod předkládaného dodatku, tj. koronavirová pandemie, vyúčtování více 
a méněprací a další důvody, které jsou spojeny s předloženými návrhy o dodatek. 
Konstatuji, že ani v jednom případě se dodatky netýkají navýšení nebo ponížení 
schválené dotace. Je to jenom administrativní vypořádání investičních akcí 
jednotlivými žadateli. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/34/2020 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 24 
 

20. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o úhradě kompenzace s městem Šumperk 
21. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o úhradě kompenzace s městem Zábřeh 
22. Dodatek č. 5 ke Smlouvě o úhradě kompenzace se statutárním 
městem Přerov 
23. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové 
osobní dopravě s Moravskoslezským krajem 
24. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní 
obslužnosti veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem 
25. Dodatek č. 2 k Dohodě narovnání s Pardubickým krajem 
26. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy 
mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Pardubickým krajem 
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Ing. Suchánek konstatoval, že na základě dohody navrhuje hlasovat body 20.–26. en 
bloc. Jedná se o procedurální návrh, o kterém se bude hlasovat. 

Vyzval zastupitele k dotazům ohledně postupu jednotného hlasování o bodech  
20.–26. K navrženému postupu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 20.–26. současně: 
Přítomno 49, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 25 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: 
 
20. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o úhradě kompenzace s městem Šumperk 
Jedná se o schválení dodatku ve výši úhrady 9 180 295,27 Kč mezi OK městem 
Šumperk. V DZ jsou popsány rozsahy služby, kterou vykonáváme. Město Šumperk od 
1. 1. 2021 zaplatí OK za jednotlivý kalendářní rok trvání smlouvy zálohu ve zmiňované 
výši. 
 
21. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o úhradě kompenzace s městem Zábřeh 
Město Zábřeh zaplatí OK formou zálohy po dobu trvání smlouvy částku ve výši 
4 309 415,25 Kč.  
 
22. Dodatek č. 5 ke Smlouvě o úhradě kompenzace se statutárním městem Přerov 
Dodatek ke smlouvě zahrnuje částku ve výši 3 108 138,56 Kč. 
 
23. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě 
s Moravskoslezským krajem 
Moravskoslezský kraj uhradí zálohu OK ve výši 10 289 268,71 Kč a OK uhradí 
Moravskoslezskému kraji zálohu ve výši 14 144 932,03 Kč. Tato částka bude podléhat 
vyúčtování, jako všechny částky v tomto bloku projednávaných materiálů. 
 
24. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní obslužnosti 
veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem 
Smlouva vyústí v částku ve výši 3 965 526,30 Kč, kterou OK uhradí Jihomoravský kraj 
a OK uhradí Jihomoravskému kraji částku 3 387 171,70 Kč. 
25. Dodatek č. 2 k Dohodě narovnání s Pardubickým krajem 
Pardubický kraj uhradí zálohu OK ve výši 2 572 279,13 Kč a OK uhradí Pardubickému 
kraji zálohu ve výši 2 270 738,58 Kč. 
 
26. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy mezikrajskými vlaky 
mezi Olomouckým a Pardubickým krajem 
Pardubický kraj uhradí OK kompenzaci ve výši 274 375 Kč a OK uhradí Pardubickému 
kraji kompenzaci ve výši 8 968 545,80 Kč. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům a dotázal se zastupitelů, zda takto 
odprezentovaný rozsah skupiny bodů je v pořádku.  
 
L. Okleštěk: Myslím, že je to takto dostačující, není potřeba více rozebírat. Když někdo 
bude mít problém, zeptá se. 
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Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
V návrhu usnesení bodu č. 20. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o úhradě kompenzace 
s městem Šumperk, 21. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o úhradě kompenzace s městem 
Zábřeh, 22. Dodatek č. 5 ke Smlouvě o úhradě kompenzace se statutárním městem 
Přerov, 23. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 
dopravě s Moravskoslezským krajem, 24. Smlouva o úhradě kompenzace za 
vzájemné zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou osobní dopravou 
s Jihomoravským krajem, 26. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o zajištění železniční osobní 
dopravy mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Pardubickým krajem byla 
provedena technická oprava: 

 v bodu 2 usnesení byl doplněn text … dle bodu 1 usnesení 
 
V návrhu usnesení bodu č. 25. Dodatek č. 2 k Dohodě narovnání s Pardubickým 
krajem byla provedena technická oprava:  

 v bodu 2 usnesení byl text … smlouvě nahrazen textem … dohodě a doplněn 
text … dle bodu 1 usnesení 

 
Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
20. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o úhradě kompenzace s městem Šumperk – 
UZ/2/33/2020 
21. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o úhradě kompenzace s městem Zábřeh – 
UZ/2/35/2020 
22. Dodatek č. 5 ke Smlouvě o úhradě kompenzace se statutárním městem 
Přerov – UZ/2/36/2020 
23. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 
dopravě s Moravskoslezským krajem – UZ/2/37/2020 
24. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní obslužnosti 
veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem – UZ/2/38/2020 
25. Dodatek č. 2 k Dohodě narovnání s Pardubickým krajem – UZ/2/39/2020 
26. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy mezikrajskými 
vlaky mezi Olomouckým a Pardubickým krajem – UZ/2/40/2020 
 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 26 
 
Mgr. Ferancová nahlásila technický problém s hlasováním, jejím záměrem bylo 
hlasovat pro návrh. 
 
Ing. Suchánek potvrdil, že tato informace bude v záznamech uvedena. 
 
Oprava hlasování č. 26 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 1   
 
 
 

27. Zajištění dopravní obslužnosti železniční osobní regionální 
dopravou v roce 2021 v Olomouckém kraji 
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Úvodní slovo přednesl M. Zácha. Představil předložený materiál, který obsahuje 
informace o zajištění dopravní obslužnosti ve výši 6 286 455 vlkm a poskytnutí 
finančních prostředků ve výši 680 mil. Kč z rozpočtu OK na úhradu kompenzací. 
Informoval dle obsahu DZ o období, kdy byly uzavřeny smlouvy v režimu přímého 
zadání na provozní soubor Sever a Haná s dopravcem České dráhy a schválené 
smlouvě v režimu přímého zadání na provozní soubor elektrická síť Střed a Nová 
infrastruktura na období do konce roku 2022 s dopravcem České dráhy. OK 
s dopravcem České dráhy uzavře dodatek č. 33 stávající smlouvy, který zahrnuje 
rozsah výkonu a úhradu prokazatelné ztráty u vozidel pořízených z programu 
Integrovaného regionálního operačního programu (IROP). Dále okomentoval rozsah 
dopravní obslužnosti na rok 2020–2021 – v červnu roku 2020 byla zveřejněna na 
webových stránkách Koordinátora Integrovaného dopravního systému Olomouckého 
kraje (KIDSOK) výzva pro širokou veřejnost k připomínkování návrhu jízdních řádů 
s termínem do 10. 7. 2020. V DZ je uvedeno 7 bodů, které patří mezi hlavní změny 
jízdního řádu od 13. 12. 2020. Uvedl, že rozsah objednávky činí 6 286 455 vlkm. 
Závěrem okomentoval z materiálu rozklíčování rozsahu vlkm na jednotlivá území OK, 
Pardubického, Zlínského a Jihomoravského kraje a jak je předpokládaná částka na 
příští rok rozklíčována do jednotlivých položek rozpočtu OK.  
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/41/2020 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 27 
 
 
 

28. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 
2021 v Olomouckém kraji 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: Jedná se o schválení rozsahu dopravní obslužnosti 
veřejné linkové dopravy na rok 2021, který je předpokládán ve výši 22 551 mil. km 
a poskytnutí finančních prostředků ve výši 602 mil. Kč z rozpočtu OK na úhradu 
kompenzací po schválení rozsahu dopravní obslužnosti a finančního krytí v rozpočtu 
na rok 2021. DZ je rozepsána už od roku 2018, kdy byl OK na základě soutěže 
rozdělen na 14 oblastí, kde byly na základě výsledků výběrových řízení a schválení 
ROK vybráni dodavatelé této služby. Dopravní obslužnost na základě uzavřených 
smluv zajišťují celkem 3 dopravci. Jedná se o Arrivu Morava, VOJTILA TRANS a FTL 
– First Transport Lines. Rozsah na veřejnou linkovou dopravu pro rok 2021 vychází ze 
schváleného rozsahu obslužnosti pro výběrová řízení na autobusového dopravce. 
Jízdní řád byl opět sestaven tak, jako u předešlého materiálu, že byly vyzvány obce 
k připomínkování. Jedná se o 14 bodů změn. Oproti roku 2020 došlo 
k nevyhnutelnému navýšení dopravní obslužnosti přibližně o 76 tis. km. Počet km je 
způsobený tím, že zde máme jiný poměr pracovních dní a dní pracovního klidu a také 
posílení spojů v dopoledních/odpoledních hodinách a víkendových rekreačních spojů 
v oblasti Jesenicka. V DZ na str. 3 máte rozepsáno, jak se částka rozklíčuje do 
jednotlivých oblastí. 
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Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu je 
nahlášené vystoupení veřejnosti. Proběhne hlasování o tom, že vystupující z řad 
veřejnosti bude mít pro své vystoupení prostor 3 minuty. 
 
Procedurální hlasování o vystoupení veřejnosti (paní Žůrková) v délce 3 minut: 
Přítomno 48, pro 45, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 28 
 
Paní Žůrková (veřejnost): Bydlím v Olomouci-Povel. Před komunálními volbami jste 
měli heslo "revoluce v MHD". Zdarma jezdí senioři v Olomouci, tj. zóna 71, a přitom 
mají důchody. Matky s kočárky stále musí platit. To není spravedlivé. 
Mateřská/rodičovská je nižší než důchod a matky musí po nástupu nechat kočárek na 
pospas a jdou si cvaknout jízdenku. To ani není bezpečné. Zaveďme časovou jízdenku 
ročním symbolickým správním poplatkem a na tuto průkazku by mohli jezdit matky 
nebo otcové s dítětem do 3 nebo 4 let zdarma, a to ať již mají dítě v kočárku nebo v 
klokánce. Rovněž žáci platí. Mělo by být cestovné zrušeno nebo sníženo pro děti do 
12 let nebo 15 let nebo do 18 let. Dnes je jednotné platné jízdné pro všechny děti od 
6 do 26 let, tedy pro všechny žáky a studenty. Navrhuji do 12 let zdarma, do 15 let 
hodně snížit a do 18 let trochu snížit. Od 18 let už to nechat tak, jak to je dnes. 
Vysokoškoláci nemají obvykle trvalé bydliště v Olomouci, tak ať platí nejvíce. Žáci 
a středoškoláci mají obvykle v Olomouci i trvalé bydliště a těmto snižme oproti dnešku. 
Vytvořme více tarifních skupin podle věku dětí. Ti nejmenší mají školu v místě bydliště, 
dojíždějí jen do kroužků, základní umělecké školy a domů dětí a mládeže. Ti větší a 
středoškoláci už jezdí každý den. Zlevněme jen roční průkazku a měsíční nechejme 
tak, jak je to dnes. Nemusíme zlevňovat všechny předplatné kupóny, ať je to hlavně 
pro místní, kteří denně dojíždí z okolí. Zlevněme razantně. Jak bylo volební heslo, tedy 
"revoluce v dopravě MHD". Uvědomme si, že přídavky na děti už dnes berou jen 
nezaměstnaní. Je-li aspoň jeden rodič zaměstnán, tak žádné přídavky na dítě rodina 
nemá. Proto je velmi žádoucí zdražit jízdné dospělákům a děti ať jezdí zdarma. V 
Praze děti jezdí do 15 let zdarma. Nebyli bychom tedy jediní. Navíc, když dítě 
neoznámí rodičům, že ho chytil revizor, dopravní podnik to pak dítěti spočítá až tak, že 
se dítě v 18 letech, při startu do dospělosti, dostává do exekuce. Druhý nejčastější 
důvod, kdy se komplikuje exekucí vstup do samotného života, je nezaplacení poplatků 
za komunální odpad. Tady bych také osvobodila děti až do 18 let od těchto poplatků. 
Uvědomme si, že běžní rodiče nedostávají žádné peníze na své děti. Žádné přídavky, 
tak proč by tyto děti měly něco platit. Zdražme to dospělým, tím podpoříme rodiny, tím 
podpoříme porodnost.  
 
Ing. Suchánek: Máme zde pana primátora města Olomouce, kterého se téma nejvíce 
týká, protože minimálně některé části vystoupení nebyly tématy pro krajské 
zastupitelstvo.  
 
Paní Žůrková dodala, že s tématem již vystupovala na městském zastupitelstvu. 
 
Ing. Suchánek: Naše zastupitelstvo se s tím nemůže zcela vypořádat.  
 
M. Zácha: Podstatné řekl pan hejtman – většina podnětů patří na půdu zastupitelstev 
měst, jak už statutárního města Olomouce, Přerova, Prostějova. Podle mých informací 
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tak, jak komunikuji s primátory daných měst, se jízdné řeší. Někde došlo dokonce ke 
zdražení. Někde uvažují o finančních úlevách, ale to, co jste dnes přednesla v těchto 
bodech, které mám k dispozici, většinově patří do komunální sféry. K tomu, co budeme 
moci prodiskutovat na krajské půdě, jsem vám k dispozici. Zónu 71 má ve své gesci 
pan primátor Mgr. Žbánek. 
 
Ing. Suchánek: Děkuji i panu primátorovi, že si vznesené podněty bedlivě zapsal. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/42/2020 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 29 
 
Mgr. Šťastný nahlásil technický problém s hlasováním, jeho záměrem bylo hlasovat 
pro návrh. 
 
Ing. Suchánek potvrdil, že tato informace bude v záznamech uvedena. 
 
Oprava hlasování č. 29 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 1   
 
 
 

29. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a Fotbalovým klubem Šumperk, z.s. 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: Dojde k uzavření dodatku o poskytnutí dotace se 
spolkem Fotbalový klub Šumperk. Fotbalový klub dostal finanční podporu za účelem 
modernizace altánu, avšak při realizaci akce byl stavebním úřadem Šumperk 
informován o větším rozsahu stavby a tudíž bude vyžadováno stavební povolení. 
Spolek na základě toho žádá o prodloužení termínu akce do 30. 9. 2021. 
  
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/43/2020 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 30 
 
 
 

30. Program na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 
2021 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: Jedná se o jeden ze zásadnějších materiálů v oblasti 
sportu na příští rok. Troufám si tvrdit, že jsem při projednávání rozpočtu udělal pro 
oblast sportu maximum. Samozřejmě doba, která nás čeká, nebude asi ekonomicky 
nejrůžovější. V oblasti sportu pro rok 2021 zůstanou zachovány všechny DT, které byly 



 32 

i v minulé době. Částky budou v jednotlivých bodech poníženy. V předkládaném 
materiálu se jedná o schválení DT Podpora celoroční sportovní činnosti, kde je 
vyčleněna částka 30 100 tis. Kč a Podpora přípravy dětí a mládeže na vrcholový sport 
v celkové částce 22 500 tis. Kč. Celoroční sportovní činnost – tento DT je zaměřen 
zejména do oblasti zabezpečení účasti členů klubů na sportovních akcích, tzn. 
doprava, cestovné, stravné, ubytování, také údržba a provoz sportovních areálů. Ve 
druhém DT Podpora přípravy dětí a mládeže na vrcholový sport je obdobné zaměření, 
ale vztahuje se pouze k mládežnickým členům klubu. V materiálu je drobná chyba v 
předpokládaném harmonogramu realizace DP – v prvním bodě u termínu zveřejnění 
není platné datum od 22. 9. 2020 do 30. 6. 2021, výzva visí 90 dní a dnešním dnem 
lhůta uplynula. Materiál byl nakonec představen i v nově ustanovené komisi pro 
mládež a sport. Následně ROK 7. 12. 2020 materiál prodiskutovala a schválila a dnes 
je předkládán ZOK. V prvním DT bylo přijato celkem 306 žádostí, z toho 300 žádostem 
bylo vyhověno a v druhém DT bylo přijato celkem 31 žádostí a vyhověno bylo 26 
žádostem. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Mgr. Jura nahlásil možný střet zájmů. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
 
V materiálu byla provedena oprava: 

 v DZ na str. 1 bylo datum … 30. 6. 2021 nahrazeno datem … 21. 12. 2020 
 
Hlasování o upraveném usnesení: 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí informaci o dotacích schválených ROK v Programu na podporu sportovní činnosti 
v Olomouckém kraji v roce 2021 v titulu 1 dle upravené důvodové zprávy a přílohy č. 1 důvodové zprávy, 
za podmínky schválení rozpočtu Olomouckého kraje na rok 2021 
2. bere na vědomí informaci o dotacích schválených ROK v Programu na podporu sportovní činnosti 
v Olomouckém kraji v roce 2021 v titulu 2 dle důvodové zprávy a přílohy č. 2 důvodové zprávy, za 
podmínky schválení rozpočtu Olomouckého kraje na rok 2021 
3. schvaluje poskytnutí dotací příjemcům v Programu na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji 
v roce 2021 v titulu 1 dle důvodové zprávy a přílohy č. 3 důvodové zprávy, za podmínky schválení 
rozpočtu Olomouckého kraje na rok 2021 
4. schvaluje uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotací s příjemci v Programu na podporu 
sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2021 v titulu 1 dle přílohy č. 3 důvodové zprávy, ve znění 
dle vzorové veřejnoprávní smlouvy schválené na zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje dne 21. 9. 
2020 usnesením č. UZ/22/35/2020 
5. schvaluje poskytnutí dotací příjemcům v Programu na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji 
v roce 2021 v titulu 2 dle důvodové zprávy a přílohy č. 4 důvodové zprávy, za podmínky schválení 
rozpočtu Olomouckého kraje na rok 2021 
6. schvaluje uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotací s příjemci v Programu na podporu 
sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2021 v titulu 2 dle přílohy č. 4 důvodové zprávy, ve znění 
dle vzorové veřejnoprávní smlouvy schválené na zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje dne 21. 9. 
2020 usnesením č. UZ/22/35/2020 
7. bere na vědomí informaci o nevyhověných žádostech v titulu 1, dle přílohy č. 5 důvodové zprávy, 
s odůvodněním dle důvodové zprávy 
8. bere na vědomí informaci o žádosti stornované na žádost žadatele nebo vyřazených pro nesplnění 
pravidel dotačního Programu na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2021 dle 
důvodové zprávy a dle přílohy č. 6 důvodové zprávy 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/44/2020 
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Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 31 
 
 
 

31. Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 2021, DT1 
Podpora sportovních akcí, DT3 Podpora reprezentantů ČR 
z Olomouckého kraje – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: Jedná se o vyhlášení Programu na podporu sportu 
v OK v roce 2021. Na DT Podpora sportovních akcí je rozpočtem určena částka 9 300 
tis. Kč, Dotace na získání trenérské licence částka 200 tis. Kč, Podpora reprezentantů 
ČR z OK 2 mil. Kč a Podpora mládežnických reprezentantů ČR do 21 let z OK částka 
2 500 tis. Kč. V DT Podpora sportovních akcí se jedná o příspěvek, který je zaměřen 
zejména na organizační zajištění akce, které zahrnuje mimo jiné přípravu sportovního 
areálu, nákup sportovního materiálu, pohárů, medailí atd. Cílem DT Podpora 
reprezentantů ČR z OK je zkvalitnění sportovní přípravy dospělých reprezentantů, kteří 
působí ve sportovních oddílech v regionu OK. V DZ je opět uveden předpokládaný 
harmonogram realizace DP. DT Podpora sportovních akcí by ZOK měl schvalovat 26. 
4. 2021 po všech absolvovaných bodech, které budou následovat. DT Podpora 
reprezentantů ČR z OK by měl být vyhodnocen a předkládán ZOK v červnu 2021. 
  
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V návrhu usnesení byla provedena technická oprava: 

 v bodu 2 usnesení byl doplněn text … Olomouckého kraje 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/45/2020 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 32 
 

33. Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce 2021 – 
vyhlášení  
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Žůrek: Jedná se o tradiční programy v oblasti památkové 
péče. Program spočívá ve třech podprogramech, a sice Obnova kulturních památek s 
alokací 10 550 tis. Kč, Obnova staveb drobné architektury místního významu – alokace 
1 mil. Kč a Obnova nemovitostí, které nejsou kulturní památkou, nacházejících se na 
území památkových rezervací a památkových zón – alokace 1 500 tis. Kč. Alokacemi 
jsme se vrátili na úroveň roku 2018. Ačkoliv došlo k redukci, tak se domnívám, že 
nikterak zásadní a činnost OK v oblasti památkové péče bude zachována.  
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/46/2020 
Přítomno 49, pro 37, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 12 
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Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
 
 
 

34. Žádost o stanovisko Olomouckého kraje k neinvestičnímu projektu 
v oblasti památkové péče 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Žůrek: Jedná se o finanční příslib spoluúčasti OK na 
neinvestičním projektu v oblasti památkové péče. Konkrétně se jedná o revitalizaci 
chrámu Zvěstování Panny Marie ve Šternberku. Je to akce, která již v současné době 
probíhá, a tímto příslibem umožníme žadateli získat maximální možnou dotaci u 
ministerstva kultury. Materiál prošel ROK ještě za minulého vedení, ale předkládán je 
ještě do ZOK. Přestože tento příslib schvalujeme, tak to automaticky neznamená, že 
jsme povinni dotaci v dané výši posléze udělit. Dotace bude v roce 2021 žádána. 
  
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/47/2020 
Přítomno 49, pro 36, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 13 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 34 
 
 
 

35. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti památkové péče 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Žůrek: Materiál prošel ROK ještě za předchozího vedení. 
Jedná se o individuální dotaci ve výši 100 tis. Kč na akci Úklid areálu parku u Mauzolea 
rodiny Kleinů v Sobotíně. Park byl poničen větrnou smrští a z této částky bude 
sanována část ze souvisejících výdajů.  
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/48/2020 
Přítomno 49, pro 34, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 15 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 35 
 
 
 

36. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a Římskokatolickou farností Šternberk 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Žůrek: Schválení dodatku umožní realizaci akce 
Revitalizace chrámu Zvěstování Panny Marie ve Šternberku do konce roku 2020. Tato 
akce byla poznamenána koronavirovou pandemií, proto je nutné prodloužení termínu 
konání. 
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Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/49/2020 
Přítomno 49, pro 34, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 15 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 36 
 
 
 

37. Dodatek ke zřizovací listině příspěvkové organizace zřizované 
Olomouckým krajem v oblasti kultury 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Žůrek: Jedná se o technicistní bod, kdy do zřizovací listiny 
zapojujeme užívání nového depozitáře Muzea a galerie v Prostějově. 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/50/2020 
Přítomno 49, pro 35, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 14 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 37 
 
 
 
 
 

38. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven  
v  Olomouckém kraji v roce 2021 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Žůrek: Jde se o zásadní bod v oblasti knihovnictví. 
Navrhujeme ke schválení zásady pro zajištění financování výkonu regionálních funkcí 
knihoven v OK, dále poskytnutí dotací na zajištění regionálních funkcí knihoven v OK 
ve výši 11 440 tis. Kč. a uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotací s příjemci. 
Zajištění financování a regionální funkce Vědecké knihovny v Olomouci je klíčové pro 
pestrou síť knihoven. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Mgr. Žbánek, MPA se dotázal, zda je poskytovaná částka stejná jako v minulém roce. 
 
Bc. Žůrek konstatoval, že se jedná o stejnou částku, jako v roce 2020 po navýšení. 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/51/2020 
Přítomno 49, pro 35, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 14 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
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39. Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce 2020 – 
revokace 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Žůrek. Jde o revokaci, která vychází z faktu, že akce 
Stavební úpravy presbytáře kostela sv. Jana Křtitele v Čechách pod Kosířem nebyla 
realizována z rozpočtových důvodů. Žadatel si nezajistil dostatečné kofinancování 
a odstupuje od smlouvy. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/52/2020 
Přítomno 49, pro 34, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 15 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 

 
 
 
40. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Otaslavice 
41. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Skalička 
42. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Bouzov 
43. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Ruda nad 
Moravou 
 
Ing. Suchánek konstatoval, že na základě dohody navrhuje hlasovat body  
40.–43. en bloc. Jedná se o procedurální návrh, o kterém se bude hlasovat. 

Vyzval zastupitele k dotazům ohledně postupu jednotného hlasování o bodech     40.–
43. K navrženému postupu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 40–43 současně: 
Přítomno 49, pro 34, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 15 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 40 
 
Úvodní slovo k bodům 40–43 přednesl Ing. et Ing. Šmída. 
 
40. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Otaslavice 
Obec Otaslavice nebyla schopna dokončit stavbu Kalová koncovka pro ČOV 
Otaslavice z důvodu koronavirové pandemie. Obec žádá o prodloužení termínu.   
 
41. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Skalička 
Jde o prodloužení termínu realizace stavby Doplnění kanalizace obce Skalička 
z důvodu koronavirové pandemie. 
 
42. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Bouzov 
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Tento dodatek pojednává o akci Oprava vodovodního připojení vrtu Olešnice – 
Hvozdečko. Z důvodu pandemie COVID-19 obec nebyla schopna realizovat potřebné 
opravy v původním termínu, žádá o prodloužení termínu. 
 
43. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Ruda nad Moravou 
Jedná se o prodloužení termínu realizace akce Řešení havarijního stavu vodovodu 
v obci Hrabenov 2020 z důvodu koronavirové pandemie.  
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
40. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Otaslavice – UZ/2/53/2020 
41. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Skalička – UZ/2/54/2020 
42. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Bouzov – UZ/2/55/2020 
43. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Ruda nad Moravou – 
UZ/2/56/2020 
 
Přítomno 49, pro 35, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 14 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 41 
 
RNDr. Jakubec, Ph.D., nahlásil technický problém s hlasováním, jeho záměrem bylo 
hlasovat pro návrh. 
 
Ing. Suchánek potvrdil, že tato informace bude v záznamech uvedena. 
 
Oprava hlasování č. 41 
Přítomno 49, pro 36, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 13   
 
 
 

44. Dodatky ke smlouvám o partnerství mezi Olomouckým krajem 
a partnerskými školami v rámci projektu „Obědy do škol v Olomouckém 
kraji II.“ 
 
Úvodní slovo přednesl RNDr. Jakubec, Ph.D: Jedná se o dodatek smlouvy 
o partnerství, ve kterém přeposíláme peníze na obědy do škol v OK. U dvou škol se 
finance navyšují a u čtyřech se finance snižují. Smlouvy pro další období, kdy školy, u 
kterých přesáhne částka dotační podpory 200 tis. Kč, musí schválit ZOK. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/57/2020 
Přítomno 49, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 11 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 42 
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45. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 
 
Úvodní slovo přednesl RNDr. Jakubec, Ph.D. Předkládáme ZOK formální bod 
z oblasti školství, kde se mění sídla či názvy škol. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/58/2020 
Přítomno 50, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 11 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 43 
 
 
 

46. Program na podporu vzdělávání na vysokých školách 
v Olomouckém kraji v roce 2021 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl RNDr. Jakubec, Ph.D.: Předkládaný bod pojednává 
o vyhlášení dotace pro VŠ v OK, došlo zde ke snížení alokace od minulého roku 
o 8 mil. Kč. Všechna pravidla DP jsou uvedena v příloze materiálu. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/59/2020 
Přítomno 50, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 10 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 
 

47. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
zdravotnictví 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. D. Horák.: Zastupitelstvu je předkládán návrh na 
schválení příslušného Dodatku zřizovací listiny Odborného léčebného ústavu Paseka, 
který je příspěvkovou organizací (p.o.) našeho kraje. Předmětem dodatku jsou drobné 
úpravy ve vymezení majetku, který kraj předává p.o. k hospodaření. Úpravy byly 
provedeny na základě periodické aktualizace seznamu nemovitého majetku a dále 
oznámení katastrálního úřadu o změnách druhů, způsobu využití pozemku a sloučení 
parcel. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/60/2020 
Přítomno 50, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 9 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 45 
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48. Krajský plán vyrovnávání příležitostí pro osoby se zdravotním 
postižením Olomouckého kraje – prodloužení účinnosti 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Slavotínek: Předkládáme návrh na prodloužení platnosti 
stávajícího krajského plánu vyrovnávání příležitostí pro osoby se zdravotním 
postižením pro rok 2017–2020. Hlavním cílem je podpora zapojení osob se zdravotním 
postižením do aktivního společenského života a podpora pro naplňování lidských práv. 
Odbor sociálních věcí se věnoval zejména boji s koronavirovou pandemií a eliminaci 
jejího dopadu na sociální oblast, proto se pracovní skupina věnující se problematice 
krajského plánu nemohla scházet. Přicházíme s návrhem, jak tuto situaci vyřešit - 
platnost stávajícího plánu o jeden rok prodloužíme. V roce 2021 se připraví krajský 
plán opět na tříleté období. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/61/2020 
Přítomno 50, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 12 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 46 
 
 
 
49. Změna termínu pro předložení zprávy auditora 

50. Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2021 
51. Postup pro aktualizaci sítě sociálních služeb Olomouckého kraje 
52. Pověření poskytováním služeb obecného hospodářského zájmu 
v sociální oblasti 
Ing. Suchánek konstatoval, že na základě dohody navrhuje hlasovat body  
49.–52. en bloc. Jedná se o procedurální návrh, o kterém se bude hlasovat. 

Vyzval zastupitele k dotazům ohledně postupu jednotného hlasování o bodech    49.–
52. K navrženému postupu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 49–52 současně: 
Přítomno 49, pro 38, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 11 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 47 
 
Úvodní slovo k bodům 49–52 přednesl Mgr. Slavotínek. 
 
49. Změna termínu pro předložení zprávy auditora 
Organizace ZAHRADA 2000 z. s., která obdržela dotaci, nebyla schopna v termínu do 
31. 8. 2020 splnit jednu z podmínek, a to dodání zprávy auditora s odkazem na 
komplikaci z důvodů epidemiologické situace. ROK navrhuje ZOK vyhovět žádosti 
o prodloužení termínu do 31. 10. 2020, kdy tato povinnost byla již splněna. 
 
50. Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2021 
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V sociálních službách pracujeme se třemi klíčovými pojmy, a to je registrovaná sociální 
služba, střednědobý plán rozvoje sociálních služeb a síť sociálních služeb. V tomto 
případě se jedná o sítě sociálních služeb. Síť určuje konkrétní poskytovatele sociálních 
služeb zajišťujících poskytování nových druhů a forem sociálních služeb, jejich rozsah 
je stanoven údaji vztahujícími se k financování, jimiž jsou zejména jednotky rozhodné 
pro výpočet výše dotace, to je podstatný pojem tohoto materiálu. Síť je stěžejním 
podkladem pro financování a povinnou součástí žádostí OK o účelovou dotací z 
Ministerstva práce a sociálních věcí. Aby mohla být žádost v řádném termínu podána, 
byla naše krajská síť pro rok 2021 již schválena usnesením z června roku 2020, jako 
příloha akčního plánu. V období po schválení akčního plánu rozvoje sociálních služeb 
na rok 2021 proběhla aktualizace měrných jednotek rozhodných pro výpočet dotace z 
rozpočtu OK. Během roku 2020 došlo ke změnám, které se týkají ukončení 
poskytování některých služeb a jejich vyřazení. Ve dvou případech poskytovatelé 
nepodali v řádném termínu žádost o dotaci v souladu s programem finanční podpory 
a v jednom případě byla sociální služba přeřazena do programu financování služeb 
s celostátní působností. 
 
51. – Postup pro aktualizaci sítě sociálních služeb Olomouckého kraje 

52. – Pověření poskytováním služeb obecného hospodářského zájmu v sociální 
oblasti  
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
Ing. Jirotka nahlásil možný střet zájmů. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
49. Změna termínu pro předložení zprávy auditora – UZ/2/62/2020 
50. Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2021 – UZ/2/63/2020 
51. Postup pro aktualizaci sítě sociálních služeb Olomouckého kraje – 
UZ/2/64/2020 
52. Pověření poskytováním služeb obecného hospodářského zájmu v sociální 
oblasti – UZ/2/65/2020 

 
Přítomno 49, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 10 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 48 
 
 
 

53. Dotační program pro sociální oblast 2020 – vyhodnocení dotačního 
titulu č. 5 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Slavotínek: Jedná se o DP, kterým financujeme sociální 
služby speciálně z neziskového sektoru. V zásadě mohly nestátní neziskové 
organizace žádat o finanční podporu na stavební investiční akce a na pořízení 
dlouhodobého hmotného majetku. Z původní alokace 15 mil. Kč bylo letos vyčerpáno 
cca 5 mil. Kč a cca 9 800 tis. Kč vráceno do rozpočtové rezervy roku 2020. U výzvy, 
která probíhá dle pololetí letošního roku, se pracovalo se 23 žádostmi a celková 
požadovaná výše dotací z tohoto hodnocení je 5 678 356 Kč, které pokud 
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neschválíme, tak budou financovány z rozpočtu roku 2021. Vyřazena byla žádost č. 4 
žadatele charita Šumperk, kde žadatel nesplnil požadavky DT. Dále byla vyřazena 
žádost č. 13 žadatele Darmoděj z. ú., kdy žadatel provedl opravu fasády, příjezdové 
plochy a parkoviště budovy, ve které poskytuje pobytovou sociální službu. 
Rekonstrukci dokončil v říjnu 2020 a investici hradil z vlastních zdrojů. Rozpočet 
rekonstrukce v žádosti není rozepsán na jednotlivé položky, je zde uvedena pouze 
souhrnná částka, nelze tudíž posoudit oprávněnost výdajů. Jako poslední byla 
vyřazena žádost č. 18 žadatele Interna Zábřeh s.r.o., z důvodu nenaplnění účelu DT.        
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/66/2020 
Přítomno 48, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 49 
 
 
 

54. Dotační program pro sociální oblast 2021 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Slavotínek: Jedná o DT na kombinované využití 
investičních i neinvestičních nákladů. ZOK dnes schvaluje návrh rozpočtu OK, v rámci 
něhož je předpokládaná alokace finančních prostředků pro sociální oblast 2021 ve výší 
5 363 tis. Kč pro jednotlivé DT. Žadatele jsou vymezeni v pravidlech, mohou jimi být 
fyzické nebo právnické osoby, obce nebo dobrovolné svazky obcí. Detailní rozpad 
toho, co lze z jednotlivých DT financovat, je uveden v DZ. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/67/2020 
Přítomno 48, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 50 
 
 
 

55. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
sociální 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Slavotínek: Formální bod, který řeší dodatky zřizovacích 
listin dvou p.o., a to Nové Zámky – poskytovatel sociálních služeb a Centrum 
sociálních služeb Prostějov. V případě Nových Zámků se jedná o úpravu na žádost 
ředitele, konktrétně o výmaz doplňkové činnosti a ohlášení změny údajů v katastru 
nemovitostí. V případě Centra sociálních služeb Prostějovu došlo k úpravě rozsahu 
majetku. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/68/2020 
Přítomno 48, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 51 
 

55.1. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
sociální – DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Slavotínek: Jedná se o úpravu zřizovací listiny pro Domov 
pro seniory Javorník, kde se jedná o úpravu navazující na prodej nemovitostí OK. Další 
p.o. je Domov Na zámečku Rokytnice, kde OK majetek zakoupil a rozšiřuje rozsah 
výpůjčky. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/69/2020 
Přítomno 49, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 52 
 
 
 

 
 
 
56. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů 
ke schválení financování 
 
Úvodní slovo přednesla Ing. Dvořáková Kocourková: Jedná se o čtyři projekty, které 
jsou specifikovány v příloze materiálu. Dva projekty jsou předkládány do 95. výzvy 
IROP a další dva projekty do 144. výzvy Operačního programu životní prostředí. Ing. 
Dvořáková Kocourková upozornila na opravu částek v příloze č. 1, které byly původně 
vygenerované nesprávným matematickým vzorcem. 
 
V průběhu projednávání byla členům ZOK promítána oprava materiálu: 

 v příloze č. 1 byla opravena částka ,,celkové náklady OK‘‘ u projektu II/449 MÚK 
Unčovice – Litovel, úseky A, C, okružní křižovatka z 13 459 565,00 Kč na 
27 894 900,00 Kč. V kontextu této opravy byly opraveny částky ,,celkem‘‘. 

 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/70/2020 
Přítomno 48, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 53 
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L. Okleštěk nahlásil technický problém s hlasováním, jeho záměrem bylo hlasovat pro 
návrh. 
 
Ing. Suchánek potvrdil, že tato informace bude v záznamech uvedena. 
 
Oprava hlasování č. 53 
Přítomno 48, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
 
 
 

57. Návrh na pořízení aktualizace Zásad územního rozvoje 
Olomouckého kraje zkráceným postupem 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Šafařík, MBA. Oprávněný investor (Ředitelství silnic 
a dálnic ČR) požádal o pořízení aktualizace zásad územního rozvoje (ZÚR) 
zkráceným postupem. Předmětem je vymezení ploch pro výstavbu odpočívek, jejichž 
seznam se nachází v DZ. Platná ZÚR stanovuje koridory pro navrhované dálnice 
šířkovým parametrem 600 m a většina navrhovaných odpočívek odpovídá vyvozeném 
koridoru. Některé z nich vybočují, proto byla vypracována aktualizace ZÚR. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/71/2020 
Přítomno 48, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 54 

58. Nesouhlas Olomouckého kraje s územní ochranou a s následnou 
realizací průplavního spojení Dunaj – Odra – Labe na jeho území 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Šafařík, MBA: Jedná se nesouhlas vedení OK 
k průplavnímu spojení na území OK, důvody jsou uvedeny v DZ spolu s návrhem 
dopisů na Ministerstvo dopravy a Ministerstvo pro místní rozvoj. Probíhá projednání 
aktualizace politiky územního rozvoje, což je dokument celostátního významu. Tyto 
aktualizace budeme přejímat do ZÚR. Na lednovém jednání ROK se jimi budeme 
zabývat a posílat stanovisko. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. 
 
L. Okleštěk: Chtěl bych požádat o stažení tohoto bodu do doby, než bude známa 
studie dopadu vlivu průplavního spojení na životní prostředí. Tato studie právě probíhá 
a dokud není dokončena, nechci dělat závěry. Není třeba polemizovat o tom, jestli bez 
Labské větve či s Labskou větví, to není předmětem dnešní diskuze. Můj návrh na 
nové usnesení má pan hejtman na stole. 
 
Ing. Fiala: Připojil bych se k návrhu, který vzneslo hnutí ANO 2011 z toho důvodu, že 
podle našeho názoru je důležitá polemika obzvlášť v době, kdy si říkáme, jestli 
v budoucnu bude sucho, zda tomu můžeme nějak pomoci, zda se bude zvedat či klesat 
lodní doprava. Jedná se o věci, které potřebují studie, vyjádření Ministerstva dopravy 
a další informace, abychom se mohli relevantně rozhodnout. Bez těchto informací by 
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naše rozhodnutí bylo pouze politické, které by bylo svým způsobem nezvratné. Podle 
mého názoru je třeba více informací z více zdrojů, abychom mohli vést relevantní 
diskuzi k této problematice. 
 
RNDr. Seitlová: Studií na téma průplav Odra–Dunaj–Labe bylo zpracováno za desítky 
až stovky milionů opravdu hodně. Jestliže někdo tvrdí, že nemá dostatek informací, 
tak se obávám, že tomuto bodu nebyla věnována dostatečná pozornost. Podle mého 
názoru máme v tuto chvíli dostatek informací k tomu, abychom rozhodli. Pro doplnění 
uvádím, že podle nových platných zákonů, které byly schváleny Poslaneckou 
sněmovnou, rozhodnutí kraje není rozhodnutím, které by v konečném důsledku mělo 
takovou váhu, že zabrání budování kanálu Dunaj–Odra–Labe. O takovém rozhodnutí 
může rozhodnout vláda sama bez našeho stanoviska. Myslím si, že naše stanovisko 
je jednoznačné pro starosty obcí, pro občany našeho regionu, a to je jeho hlavním 
smyslem. 
 
Ing. Šafařík, MBA vyjádřil souhlas s RNDr. Seitlovou. Jde především o signál 
veřejnosti, jaký postoj má současné vedení OK k tomuto projektu. Nejedná se jen o vliv 
na životní prostředí, ale i o ekonomiku a směřování hospodářství. 
 
Ing. Jurečka: Nemyslím si, že někdo z nás zná starostu obce, který je dotčen budoucí 
plánovanou trasou Dunaj–Odra–Labe a souhlasí s ní. Naopak je tady několik starostů, 
kteří jasně deklarovali, že za jejich obce odmítají, aby byli dál omezováni na rozvoji. 
Občané se vůči tomu dlouhodobě vymezují negativně a myslím si, že je to naprosto 
v pořádku. Pokud zde hlasováním politického orgánu dojde k usnesení, které bude 
přijato, bude to vzkaz nejen veřejnosti, což je také důležité, ale především vládě ČR. 
Jasný vzkaz, že vedení OK s touto stavbou nesouhlasí. 
 
Ing. Fiala: Pan kolega Jurečka to řekl jasně. Starostové to nechtějí, protože jde 
o blokace pozemků, se kterými chtějí disponovat. V minulosti šlo také o blokace 
pozemků na stavbu vodních děl a paní senátorka Seitlová velmi bojovala za to, aby se 
vodní díla nestavěla, aby nedocházelo k blokaci pozemků. Dopadli jsme tak, že 
v Moravskoslezském kraji mají vodní díla ve výměře zhruba 300 mil. kubíků a v OK 
jsou jen 2 mil. kubíků. Je to obrovský nepoměr, jak hospodaříme s vodou a jak se 
zadržuje dešťová voda. Byla by škoda udělat politické rozhodnutí bez vyjádření vlivu 
na životní prostředí. Většina z vás propaguje Green Deal, který je současnou politiku 
Evropské unie (EU). Vodní elektrárny, lodní doprava a další jsou jedním 
z propagovaných cílů Green Deal. 
 
RNDr. Seitlová: Vodní plochy, které se budují nebo mají být budovány k zadržení 
vody, nejsou dané rozlohou nebo hranicemi kraje. Nádrže, jejich umístění a situování, 
se realizuje podle těch nejvhodnějších podmínek, které jsou na vodních tocích. 
Srovnání Moravskoslezského kraje a našeho kraje z tohoto pohledu opravdu 
nepovažuji za relevantní. Myslím si, že jsem u projednávání ZÚR a jeho vodních nádrží 
nebyla přítomna, tudíž si nepamatuji, že bych proti tomuto tématu brojila, ale to už je 
otázka pod čarou. 
 
Ing. Suchánek připomněl, že diskuze by se měla týkat tématu Dunaj–Labe–Odra, ne 
výstavby vodních nádrží. 
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Ing. Sršeň, Ph.D. poznamenal, že diskutovat o tom, zda jsou velké nádrže nejlepší 
pro zadržování vody v krajině, je předmětem jiné debaty. Dále upozornil, že ani Green 
Deal nepreferuje projekty typu výstavba průplavu Odra–Dunaj–Labe. 
 
L. Okleštěk: Mě trošku zaskočila paní kolegyně Seitlová s názorem, že studií proběhlo 
mnoho, tak studie, která posoudí dopad a vliv na životní prostředí, už není potřebná k 
rozhodnutí. Myslím si, že právě proto je potřeba na ni počkat. Pokud není panika, 
nehrozí nám nebezpečí, tak si myslím, že by se nic nestalo, kdybychom počkali. 
Kolegové, trošku se pletete, protože to, že bychom zadržovali tímto dílem vodu v 
krajině, to je nasnadě. Myslím si, že potřebujeme udržet vodu v krajině.  
 
RNDr. Mgr. John, Ph.D.: Laická představa je, že když se vybuduje přehrada, tak se 
uchová více vody v krajině. To by se ale správně přehrada v okamžiku, kdy voda 
dochází, měla postupně vypouštět, což je nesmysl. Přehrada umožní akumulovat část 
povodňové vlny a pracovat s ní, ale samozřejmě požadavků na vodohospodářství je 
tolik, že přehrady nám s tím nepomohou. Přehrada i výstavba průplavu zvýší plochu, 
ze které bude docházet k výparu. Mám vážné obavy, že i kdybychom kanál vybudovali, 
tak nebude voda, kterou bychom mohli průplav dotovat. Studií byla vypracována celá 
řada a to, že si stát zadává dnes další studie, považuji za naprosté mrhání veřejnými 
prostředky. Panu prezidentu Zemanovi jsem řekl, že se jedná o nesmysl a divím se, 
že se tomu věnuje takové úsilí a finanční prostředky. Tento projekt si nezaslouží 
podporu ze strany EU. Víme, že pro ochranu přírody je klíčová soustava Natura 2000 
a právě tady by měl průplav zasáhnout místa, která jsou posledními baštami přírody 
ve smyslu řek, které tady máme. Budovat kanály mělo možná význam v době, kdy se 
pomalu transportovaly objemné materiály, například uhlí. My máme hustou železniční 
síť, tak pomozme tomu, ať se doprava dostane na železnici. Velmi vítám snahu vedení 
OK jednoznačně deklarovat názor na tento projekt. 
 
Ing. Fiala: Trochu mě mrzí, že se věc tak zpolitizovala. Je to samozřejmě i neúmyslně 
kvůli panu prezidentovi, který kanál podporuje. Chtěl bych doplnit, že kanál podporuje 
i Visegrádská čtyřka, protože ČR je z těch zemí jediná, která nemá napojení na 
evropské vodní cesty. Nejsem příznivcem EU a nikdy nebudu, ale i EU má samozřejmě 
lodní dopravu ve svých prioritách, protože tím omezí uhlíkovou cestu. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Ing. Suchánek požádal o hlasování k pozměňujícímu návrhu L. Oklešťka, který byl 
zastupitelům promítán. Podle tohoto návrhu bychom měli bod č. 58 stahovat 
z projednávání, takže hlasujeme pro stažení bodu. 
 
Hlasování o protinávrhu L. Oklešťka – stažení bodu č. 58: 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. schvaluje stažení bodu č. 58 z projednávání Zastupitelstva Olomouckého kraje do doby, než budou 
známy výsledky studií dopadu realizace projektu spojení Dunaj-Odra-Labe na životní prostředí. 

 
Přítomno 50, pro 19, proti 25, zdržel se 5, nehlasovali 1 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 55 
 
V základním materiálu – v návrhu usnesení byla provedena technická oprava: 

 v bodu 2 usnesení vypuštěna odpovědná osoba a termín plnění ...  
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O: Ing. Jan Šafařík, MBA, náměstek hejtmana, T: ihned. 
 
Hlasování o předloženém materiálu: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/72/2020 
Přítomno 50, pro 29, proti 7, zdržel se 13, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 56 
 
 

 
59. Program na podporu místních produktů 2021 – vyhlášení 
60. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2021 – vyhlášení 
61. Program na podporu podnikání 2021 – vyhlášení 
62. Individuální dotace v oblasti strategického rozvoje – žádost o dotaci 
a změny poskytnutých dotací  
 
Ing. Suchánek konstatoval, že na základě dohody navrhuje hlasovat body  
59.–62. en bloc. Jedná se o procedurální návrh, o kterém se bude hlasovat. 

Vyzval zastupitele k dotazům ohledně postupu jednotného hlasování o bodech    59.–
62. K navrženému postupu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 59–62 současně: 
Přítomno 50, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 8 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 57 
 
Úvodní slovo k bodům 59–62 přednesl Ing. Šafařík, MBA. 
 

59. Program na podporu místních produktů 2021 – vyhlášení 
60. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2021 – vyhlášení 
61. Program na podporu podnikání 2021 – vyhlášení  
Vzhledem k dané finanční situaci jsme museli škrtat i v prioritních záležitostech. 
Rozpočet se sestavoval na úroveň příjmů roku 2018. Ve srovnání roku 2018 s alokací 
zdrojů na tyto programy jsme stále 15 % nad tehdejší alokací. To dokazuje, že se jedná 
opravdu o jednu z klíčových priorit. 

 
62. Individuální dotace v oblasti strategického rozvoje – žádost o dotaci a změny 
poskytnutých dotací  
Všechny potřebné informace jsou uvedeny v DZ a přílohách. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Husičková: Pokud se finanční situace v kraji zlepší, předpokládáte, že se do 
Programu na obnovu venkova finanční prostředky navýší? 
 
Ing. Šafařík, MBA udělá vše proto, aby tomu tak bylo. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 



 47 

Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
59. Program na podporu místních produktů 2021 – vyhlášení – UZ/2/73/2020 
60. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2021 – vyhlášení – 
UZ/2/74/2020 
61. Program na podporu podnikání 2021 – vyhlášení – UZ/2/75/2020 
62. Individuální dotace v oblasti strategického rozvoje – žádost o dotaci    
a změny poskytnutých dotací – UZ/2/76/2020 
 
Přítomno 49, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 58 
 
 
 

63. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu 
 
Úvodní slovo přednesla Ing. Bc. Sokolová. Důvodem dodatku je úprava termínu pro 
použití dotace. Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu podalo žádost o možnost využití 
dotace i v prvním měsíci roku 2021 z důvodu údržby lyžařských a běžkařských tras až 
do konce roku a následné fakturování těchto prací v měsíci lednu 2021. Termín pro 
předložení vyúčtování zůstává zachován. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/77/2020 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 59 
 
 
 

64. Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2021 
– vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesla Ing. Bc. Sokolová. V rozpočtu na rok 2021 jsou vyčleněny 
finanční prostředky v celkové výši 8 100 tis. Kč na 4 DT. Jedinou změnou oproti 
letošnímu roku je pro příští rok nevyhlášení DT podpora kinematografie v OK. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/78/2020 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 60 
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65. Aktualizace Programu rozvoje cestovního ruchu Olomouckého kraje 
na období 2021–2027 
 
Úvodní slovo přednesla Ing. Bc. Sokolová: Aktualizaci programu zahájilo oddělení 
cestovního ruchu pod vedením kolegy JUDr. Lichnovského již v lednu 2020. Na tvorbu 
programu byla použita nejen dostupná statistická data, ale také rozhovory se zástupci 
kraje, informace získané v rámci pracovní skupiny a tři workshopy pro odbornou 
veřejnost. K tvorbě dokumentů se vyjadřovali zástupci místních akčních skupin 
mikroregionu, sdružení cestovního ruchu i podnikatelské subjekty. Proběhlo také 
dotazníkové šetření. Materiál byl projednán již 30. 9. 2020 výborem cestovního ruchu. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/79/2020 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 61 
 
 
 
 

66. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a Mikroregionem Konicko 
 
Úvodní slovo přednesla Ing. Bc. Sokolová. Účelem dotace byla částečná úhrada 
výdajů na podporu rozvoje cykloturistiky mikroregionu Konicko. Příjemce požádal 
o prodloužení použití dotace do 30. 6. 2021 a posunutí termínu vyúčtování na 
31. 7. 2020 z důvodu komplikací spojenými s koronavirovou pandemií. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/80/2020 
Přítomno 49, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 8 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 62 
 
 
 

67. Dotační program 14_02 Program na podporu JSDH 2021 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek. V předkládaném materiálu se nachází 
informace k DP, který je členěný na 2 DT, v celkové finanční výši 8 mil. Kč.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/81/2020 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 63 
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68. Dotace pro JSDH obcí Olomouckého kraje na nákup dopravních 
automobilů a cisternových automobilových stříkaček (CAS) 2019 – 
dodatek ke smlouvě 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek: Město Plumlov žádá OK o uzavření dodatku 
s prodloužením termínu realizace akce. Příjemce vynaloží poskytnutou dotaci do 
31. 7. 2021 a náklady vzniklé na pořízení nové CAS do 30. 6. 2021. Příjemce předloží 
poskytovateli vyúčtování dotace do 31. 8. 2021. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/82/2020 
Přítomno 48, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 64 
 

69. Dodatek č. 30 zřizovací listiny příspěvkové organizace Správa silnic 
Olomouckého kraje  
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha. Dodatek č. 30 obsahuje vymezení majetků 
v hospodaření p.o. Změna je uvedena v části B materiálu, kdy nemovitý majetek ve 
vlastnictví OK předáváme do hospodaření SSOK za období od 1. 1. 2020 do 
31. 10. 2020. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/83/2020 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 65 
 
 
 

70. Dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace s obcí Ústín 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha. Obec Ústín požádala o prodloužení termínu pro 
použití dotace a následného vyúčtování na akci Rekonstrukce chodníků podél silnice 
II/448. Důvodem prodloužení termínů je žádost zhotovitele stavby, který nemůže 
stavbu dokončit v řádném termínu pro vysoký počet zaměstnanců pozitivních na 
přítomnost viru COVID-19. 
 
Ing. Scuhánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/84/2020 
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Přítomno 50, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 66 
 
 
 

71. Smlouva pro provozní soubor Elektrická síť – střed a nová 
infrastruktura s dopravcem České dráhy, a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha a zrekapituloval historii předkládaného materiálu. 
Materiál se začal vyvíjet v říjnu roku 2018, kdy ROK byla informována o výsledku 
výběrového řízení na administrátora drážních dopravců. Administrátor ve spolupráci 
s KIDSOK v průběhu let 2019-2020 zpracoval kompletní provozní náklady pro 
smlouvu, která bude uzavřena. V září 2020 bylo na úřední desku OK vyvěšeno 
oznámení o záměru uzavřít smlouvu s dopravcem ČD, a.s., proti kterému bylo možné 
se ve lhůtě patnácti dnů odvolat či podat námitky. Nebyly podány žádné námitky 
a vyhlášení oznámení bylo schváleno na schůzi ROK. Dne 17. 6. 2020 byla schválena 
smlouva na provozní soubor Elektrická síť střed a nová infrastruktura na období 2020-
2022 s dopravcem ČD a.s., z důvodu dokončení elektrifikace trati Olomouc, Uničov, 
Šumperk. Smlouva o veřejných službách při přepravě cestujících veřejnou drážní 
osobní dopravou bude uzavřena mezi OK a dopravcem ČD, a.s., na období od 
1. 1. 2023 do konce platnosti jízdního řádu 2031/2032 a stanovuje povinnosti dopravce 
vůči objednateli, především v otázkách kvality poskytovaných služeb. OK se smluvně 
zavazuje hradit dopravci kompenzaci a respektovat obchodní tajemství dopravce. Z 
tohoto důvodu není orgánům kraje v rámci schvalovaného materiálu předložena 
Příloha č. 3 Smlouvy – Finanční model, ale je možné do ní nahlédnout na KIDSOK. 
Způsob úhrady kompenzace i valorizace jsou přesně definovány smlouvou, celková 
cena činí 229,40 Kč/vlkm. Dopravce se zavázal pro zajištění údržby a čištění nových 
drážních vozidel z vlastních investičních zdrojů vybudovat údržbovou základnu 
v odhadované částce 1,3 mld. Kč. Z důvodu zajištění pořízení nových vozidel 
dopravcem ČD, a.s., bude nutné tuto smlouvu podepsat nejlépe do konce roku 2020, 
přestože její účinnost je platná až od roku 2023.  
Na tento materiál pohlížím jako na dokončení několikaleté snahy co nejlépe 
vybalancovat smlouvu s dopravcem, který bude v následujících letech zajišťovat 
drážní dopravu na tratích uvedených v DZ. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/85/2020 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 67 
 
 
 

72. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a příjemci dotací z dotačního programu Program na 
podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 2020, DT1 Podpora 
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sportovních akcí – prodloužení termínu využití dotace u projektů 
neuskutečněných v důsledku epidemie viru SARS-CoV-2 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha. Obsahem materiálu jsou dodatky na prodloužení 
termínů využití dotace projektů, které se neuskutečnily z důvodu trvající koronavirové 
pandemie. Všechny navrhované dodatky byly projednány s kompetentními 
zaměstnanci odboru a na schůzi ROK. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/86/2020 
Přítomno 48, pro 40, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 8 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 68 
 
 
 

73. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a TTV Sport Group CZ s.r.o. 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: Společnost TTV Sport Group CZ s.r.o., byla 
úspěšným žadatelem o poskytnutí dotace na akci 11. ročník CZECH CYCLING TOUR 
2019, Světový pohár v silniční cyklistice kategorie jedna. Dne 4. 11. 2020 obdržel OK 
žádost příjemce o prodloužení termínu. Námi navrhovaný termín vyúčtování dotace 
byl 20. 12. 2020. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/87/2020 
Přítomno 48, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 69 
 
 
 

74. Smlouva o finanční spoluúčasti Her X. letní olympiády dětí 
a mládeže ČR 2021 mezi Olomouckým krajem a Středočeským krajem 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha. ZOK v únoru 2020 schválilo smlouvu na pořádání 
Her X. letní olympiády dětí a mládeže ČR 2021. Každý kraj je povinen za svého 
účastníka zaplatit poplatek 480 Kč/osoba/den. Tento poplatek bude zahrnovat 
komplexní zajištění podmínek pro účast. Úhrada poplatku je možná formou smlouvy, 
popřípadě formou objednávky. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/88/2020 
Přítomno 48, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 



 52 

Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 70 
 
 
 

75. Hry X. letní olympiády dětí a mládeže ČR 2021 – posunutí termínu 
akce 
 
Úvodní slovo přednesl M. Zácha: Jedná se o bod navazující na koronavirovou 
pandemii, která v současné době vládne světu. Nikdo z nás v sále, možná ani ve vládě 
nedokáže říci, kdy pandemie skončí. Spolu s Českým olympijským výborem (ČOV) 
bychom si přáli, aby se letní olympiáda dětí a mládeže v OK mohla uskutečnit nejlépe 
v dohodnutém termínu, samozřejmě za zpřísněných hygienických opatření. My však 
usnesením navrhujeme schválit posunutí termínu konání akce z roku 2021 na 19. až 
24. června 2022 a neschválit posunutí termínu na září 2021. Co nás k tomu vede - 
nechceme rušit takto významnou akci, v případě dobrého průběhu a dobrých výsledků 
našich sportovců je to také dobrá propagace OK. Díváme se na tuto akci i hrou čísel. 
Dnes jsme situaci, kdy pokud přesuneme olympiádu, neriskujeme větší ztrátu 
finančních prostředků, dnes víme, že se jedná o částku až 15 000 tis. Kč, o kterou 
bychom mohli přijít. V letošním roce jsme byli svědky, kdy spousta světových podniků 
přesouvala sportovní události na roky následující. Pokud zastupitelé schválí 
předložený návrh na usnesení, budeme o tom neprodleně informovat ČOV. Víme, že 
venkovní i vnitřní sportoviště jsou pro mládež uzavřená. Dospívající mládežníci 
netrénují, spolky a kluby jsou uzavřeny a všichni čekáme, kdy se sportovní sezóna 
rozjede. Dalším úkolem bude pro radu, možná i pro zastupitelstvo, aby sportoviště 
znovu ožila. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Mgr. Žbánek, MPA: Stále mám jmenovací dekret člena řídicího výboru a byl jsem 
překvapen, že jsem nedostal pozvánku na jednání orgánu, který má zajistit olympiádu. 
Nevím, kdy k tomuto rozhodnutí na ROK došlo a po jaké předchozí debatě 
s jednotlivými účastníky jednání. Pro nás to zřejmě bude znamenat rozpočtovou 
změnu, kterou finanční prostředky vyvážeme ze smlouvy. Schází mi celý procesní 
postup u takto významné akce, která je spolupořádána s partnery jako jsou města 
a obce. Procesně vyjadřuji výtku procesu ze strany kraje vůči partnerům celého 
projektu, ale bránit tomu nebudu. 
 
M. Zácha: Pane primátore, nechci se vymlouvat na časovou tíseň, ale řídící výbor 
personálně ještě působí v původním složení. Nově jsme dali návrh na obsazení, jak 
řídícího výboru, tak všech orgánů, které spolupracují na přípravě této letní olympiády. 
Dostali jsme se do časového presu tím, že máme v této chvíli jedinou veřejnou 
zakázku, u které je již podepsána smlouva. Jedná se o doprovodný program, kde je 
částka 1 990 tis. Kč bez DPH a celkem vynaložené finanční prostředky k dnešnímu dni 
jsou ve výši 207 502 Kč. V běhu je další veřejná zakázka na propagaci a marketing. 
Zde se jedná o částky v rozsahu několika milionů korun, proto jsme na svá bedra, jako 
zpracovatelé tohoto materiálu, přistoupili ke kroku na závěr letošního roku předložit 
tento materiál, aby v případě schválení, byly veškeré veřejné zakázky pozastaveny, 
přerušeny, aby nedocházelo k další ztrátě finančních prostředků. O tom, co nás k tomu 
vedlo, budeme po odsouhlasení materiálu, neprodleně informovat všechny 
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zúčastněné strany a partnery, kdy prvním zásadním partnerem je ČOV. Je to i 
prezentace OK směrem do jednotlivých klubů a oddílů, že olympiádu nemáme v 
žádném případě zájem zrušit, pouze přeložit.  
 
Ing. Suchánek: Pane primátore, vaše úvaha je oprávněná. My jsme ČOV informovali 
o našem uvažování. Pojďme si otevřeně říci, že ČOV z našeho případného rozhodnutí 
nebude příliš šťastný. Stojíme před volbou - odložit akci s tím, že v této chvíli okamžitě 
odepíšeme cca 200 tis. Kč, které jsme vynaložili a budeme vyjednávat další částku, 
nebo budeme pokračovat dál a například v březnu se dozvíme, že nás případné 
zrušení akce z důvodu koronavirové pandemie připraví o 10 mil. Kč. Museli jsme být 
rychlí, protože nás čekalo toto rozhodnutí nebo podepsání dalších věcí, které by nás 
finančně zavazovaly do příštího roku. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/89/2020 
Přítomno 48, pro 42, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 71 
 

76. Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2021 – 
vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Žůrek. Jedná se o tradiční DP, který je rozdělen na dvě 
kola. Příjem žádostí v prvním kole je na konci ledna a je rozdělena částka ve výši 
13 mil. Kč, příjem žádostí ve druhém kole je v červnu a je rozdělena částka, která činí 
2 mil. Kč. Je možnost částku ve druhém kole eventuálně navýšit. V pravidlech DP jsou 
drobné změny v oblasti bodového hodnocení. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/90/2020 
Přítomno 47, pro 39, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 8 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 72 
 
 
 

77. Program na podporu stálých profesionálních souborů 
v Olomouckém kraji v roce 2021 – vyhlášení  
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Žůrek. Tento DP je zejména pro divadla a Moravskou 
filharmonii Olomouc. Na základě domluvy žadatelé nebudou žádat v ostatních DP 
oblasti kultury, čímž se sníží administrativní zátěž a veškerá činnost by měla být 
zahrnuta v jedné žádosti. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/91/2020 
Přítomno 47, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 73 

 
 
 
78. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a obcí Opatovice 
79. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a statutárním městem Přerovem 
80. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a Wallachia, z.s. 
81. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a příjemci dotací z dotačního programu Program 
podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2020 – prodloužení termínu 
využití dotace u projektů neuskutečněných v důsledku epidemie viru 
SARS-CoV-2 
82. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a příjemci dotací z dotačního programu Program 
podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2020 – výdaje na projekt 
neuskutečněný v důsledku epidemie viru SARS-CoV-2 
83. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a příjemci dotací z dotačního programu Víceletá 
podpora významných kulturních akcí – prodloužení termínu využití dotace 
u projektů neuskutečněných v důsledku epidemie viru SARS-CoV-2 
84. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a příjemci dotací z dotačního programu Víceletá 
podpora významných kulturních akcí – výdaje na projekt neuskutečněný 
v důsledku epidemie viru SARS-CoV-2 
85. Žádost příjemce dotace v dotačním programu Program na podporu 
pořízení drobného majetku v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 
2020 – obec Týn nad Bečvou 
 
Ing. Suchánek konstatoval, že na základě dohody navrhuje hlasovat body  
78.–85. en bloc. Jedná se o procedurální návrh, o kterém se bude hlasovat. 

Vyzval zastupitele k dotazům ohledně postupu jednotného hlasování o bodech    78.–
85. K navrženému postupu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 78–85 současně: 
Přítomno 47, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 74 
 
Úvodní slovo k bodům 78–85 přednesl Bc. Žůrek. 
 



 55 

78. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a obcí Opatovice 
Jedná se o rozšíření účelu využití dotace. 
 
79. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a statutárním městem Přerovem 
Statutární město Přerov získalo dotaci na modernizaci scénického osvětlení 
v městském domě Přerov a uzavřením tohoto dodatku by se umožnilo vložení majetku 
do p.o. 
 
80. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a Wallachia, z.s. 
Jde o prodloužení termínu vyúčtování dotace, která byla poskytnuta jako individuální 
dotace. 
 
81. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a příjemci dotací z dotačního programu Program podpory kultury 
v Olomouckém kraji v roce 2020 – prodloužení termínu využití dotace u projektů 
neuskutečněných v důsledku epidemie viru SARS-CoV-2 
Jedná se o prodloužení termínu vyúčtování dotace u projektů, které nebyly 
uskutečněny. 
 
82. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a příjemci dotací z dotačního programu Program podpory kultury 
v Olomouckém kraji v roce 2020 – výdaje na projekt neuskutečněný v důsledku 
epidemie viru SARS-CoV-2 
Akce nebyly uskutečněny a bude jim uhrazena část nákladů či plná výše dotace. 
 
83. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a příjemci dotací z dotačního programu Víceletá podpora významných 
kulturních akcí – prodloužení termínu využití dotace u projektů neuskutečněných 
v důsledku epidemie viru SARS-CoV-2 
Jedná se o prodloužení termínu vyúčtování dotace. 
 
84. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a příjemci dotací z dotačního programu Víceletá podpora významných 
kulturních akcí – výdaje na projekt neuskutečněný v důsledku epidemie viru SARS-
CoV-2 
Akce nebyly uskutečněny a bude jim uhrazena část nákladů či plná výše dotace. 
 
85. Žádost příjemce dotace v dotačním programu Program na podporu pořízení 
drobného majetku v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2020 – obec Týn nad 
Bečvou 
Navrhujeme neprodloužit termín čerpání dotace. Jednalo o sortiment, který byl běžně 
k dostání na trhu, čili jsme neakceptovali argumentaci na nerealizaci projektu z důvodu 
koronavirové pandemie. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
78. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a obcí Opatovice – UZ/2/92/2020 
79. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a statutárním městem Přerovem – UZ/2/93/2020 
80. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a Wallachia, z.s. – UZ/2/94/2020 
81. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a příjemci dotací z dotačního programu Program podpory kultury v 
Olomouckém kraji v roce 2020 – prodloužení termínu využití dotace u projektů 
neuskutečněných v důsledku epidemie viru SARS-CoV-2 – UZ/2/95/2020 
82. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a příjemci dotací z dotačního programu Program podpory kultury v 
Olomouckém kraji v roce 2020 – výdaje na projekt neuskutečněný v důsledku 
epidemie viru SARS-CoV-2 – UZ/2/96/2020 
83. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a příjemci dotací z dotačního programu Víceletá podpora významných 
kulturních akcí – prodloužení termínu využití dotace u projektů 
neuskutečněných v důsledku epidemie viru SARS-CoV-2 – UZ/2/97/2020 
84. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 
krajem a příjemci dotací z dotačního programu Víceletá podpora významných 
kulturních akcí – výdaje na projekt neuskutečněný v důsledku epidemie viru 
SARS-CoV-2 – UZ/2/98/2020 
85. Žádost příjemce dotace v dotačním programu Program na podporu pořízení 
drobného majetku v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2020 – obec Týn 
nad Bečvou – UZ/2/99/2020 
 
Přítomno 47, pro 42, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 75 
 
 
 

86. Dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace v oblasti sociální 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Slavotínek. Jedná se o posunutí termínu realizace akce 
10. ročníku udělení ocenění dobrovolníků v Olomouckém kraji cenou Křesadlo 2020. 
Termín pro konání akce je nejpozději do 30. 5. 2021. Příjemce je povinen použít 
poskytnutou dotaci nejpozději do 30. 6. 2021 a do 31. 8. 2021 předložit vyúčtování 
dotace. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/100/2020 
Přítomno 47, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 76 
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87. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2020 – žádost 
příjemce  
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Šafařík, MBA. Obec Buk žádá o prodloužení termínu 
využití a následného vyúčtování dotace. Obec doposud nezahájila realizaci akce 
z důvodu nevydání stavebního povolení. Je zde návrh na nevyhovění s tím, že si obec 
může zažádat o dotaci příští rok. 
 
Ing. Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/101/2020 
Přítomno 47, pro 37, proti 0, zdržel se 5, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 77 

 
88. Poskytnutí náhrady za nevyčerpanou dovolenou za rok 2020 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/102/2020 
Přítomno 47, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 78 
 
 
 

89. Poskytování cestovních náhrad členům Zastupitelstva 
Olomouckého kraje  
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Suchánek. Zastupitelstvu je předkládán materiál, který 
v návaznosti na vyhlášky Ministerstva práce a sociálních věcí navyšuje s účinností od 
1. 1. 2021 částky stravného. V této souvislosti dojde k přepočtu paušálních částek 
podle čl. 6 Zásad. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/2/103/2020 
Přítomno 47, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 79 
 
 
 
 
 
 
Různé 
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L. Okleštěk: Chtěl bych jménem klubu ANO 2011 popřát všem krásné, požehnané 
Vánoce, zdraví a ať se v příštím roce potkáváme plni optimismu, abychom pracovali 
úspěšně ve prospěch našeho kraje. 
 
Ing. Jelínek, Ph.D.: Připojuji se s přáním za klub SPD. Myslím si, že v našem druhém 
volebním období si postupně zkvalitňujeme činnost, jako konstruktivní opozice a 
budeme v tom nadále pokračovat. Přejeme všem hodně zdraví, aby nás  koronavirové 
období co nejdříve opustilo a mohli jsme se pustit do pořádání kulturních, sportovních 
a jiných akcí. Přejeme požehnané Vánoce a šťastný nový rok.  
 
Ing. Lysek: Za klub PirSTAN se připojujeme k přáním všeho nejlepšího v novém roce, 
hezkým Vánocům a především, abychom opravdu konali věci v co největší prospěch 
občanů OK. 
 
Ing. Jurečka: Za klub Spojenci - KpOK přeji všem krásné požehnané svátky vánoční. 
Občanům bych chtěl popřát radost nejen z práce, dětí, rodičů a prarodičů, ale hlavně 
naději návratu k normálnímu životu. Děkuji za dnešní průběh zastupitelstva, vážím si 
korektní debaty. 
 
Mgr. D. Horák za klub ODS poděkoval kolegům v zastupitelstvu za spolupráci, popřál 
požehnané Vánoce a pevné zdraví v příštím roce. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
 
 
 
Ing. Suchánek vyzval k vystoupení přihlášeného pana Vlastimila Hnilicu z veřejnosti. 
Pan Hnilica nebyl přítomen. 
 
 
 
 
Závěrem Ing. Suchánek poděkoval za účast zasedání zastupitelstva. Popřál pěkné a 
klidné svátky vánoční, šťastný nový rok, odpočinek a mnoho sil pro práci ve prospěch 
obyvatel OK. Další zasedání zastupitelstva avizoval na termín 22. 2. 2021. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ing. Suchánek ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 15:05 hod. 
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Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 2. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 21. 12. 2020“ a přehled jmenovitého hlasování 
o jednotlivých usneseních. Podkladové materiály z 2. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 21. 12. 2020 jsou k dispozici na webových 
stránkách ZOK. 
 
 
 
 
V Olomouci dne: 30. 12. 2020  
Zapsala:  Mgr. Aneta Seidlová 
    Alžběta Kočírková, DiS. 
 
 
     
 
 
          
          
 
 
 
 
 
          
          
                Ing. Josef Suchánek, 
               hejtman Olomouckého kraje, v. r. 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
 
 
 
 
               Michal Zácha,                                                 Irena Blažková, 
   náměstek hejtmana, v. r.                                                členka zastupitelstva, v. r. 
 
 
 
 
 
 
 
         MUDr. Martin Morong,                                            Daniel Řezníček, M.A., 
        člen zastupitelstva, v. r.                                           člen zastupitelstva, v. r. 
 
 

https://www.olkraj.cz/usneseni-z-02-zasedani-zok-konaneho-dne-21-12-2020-cl-5080.html
https://www.olkraj.cz/usneseni-z-02-zasedani-zok-konaneho-dne-21-12-2020-cl-5080.html
https://www.olkraj.cz/zapisy-zok-cl-4995.html
https://www.olkraj.cz/zapisy-zok-cl-4995.html
https://www.olkraj.cz/zok/21-12-2020/start.html
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  Ing. Martin Jirotka, 
        člen zastupitelstva, v. r. 


